

ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူး

အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငါ့အား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထီမဲ့မြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျဖန်များလတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်တိသကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်း ငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များ လတ်သော် ကောင်းမှုဖြင့် ပြည့်၏။

ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးတည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

မြစ်ကြီးနားမြို့၊ လားရှိုးမြို့၊ တန့်ယန်းမြို့နှင့် ကွမ်းလုံမြို့တို့ရှိ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ပေါ်ရှိ သံဃာတော်များအား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့က မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ အောင်ဇေရန်အောင်တပ်ဦး ကျောင်းတိုက်ဝင်း အတွင်း၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး သည်။

စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေး

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ သံဃာတော် ၅၄ ပါးတို့အား ခွဲစိတ် ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ အရိုးအကြောရောဂါ၊ အာရုံကြောအားနည်းရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ECG စက်ဖြင့် နှလုံးစမ်းသပ် ကုသပေးခြင်း၊ ဓာတ်မှန်ရိုက်ကူး၍ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့



ယနေ့ ဖတ်စရာ

လူငယ်အင်အား စွမ်းပကားဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ရောင် အလင်းဆောင်အံ့

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်း အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၉

ပဲခူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်များမှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကူညီရွှေ့ပြောင်း စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ်၌ ဩဂုတ် ၈ ရက်နှင့် ၉ ရက်တို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး မြေနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်များရှိ နေအိမ် များအတွင်းသို့ ရေဝင်ရောက်မှုများဖြစ်ပေါ် ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်သား များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ယာယီကယ်ဆယ် ရေးစခန်းများသို့ ရွှေ့ပြောင်းကူညီပေးပြီး လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ နှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ပဲခူး တပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ အား ထမင်းဘူးများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ကာ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ထာဝရလှပသောအပြုံးအတွက် DENTOMECH

FDA အမှတ်-1907 PC 0040

ပင်လင်းအစုစည်းဌာန-စုန်း - ၀၉ ၆၉၅၀၉၆၉၄၃၊ ၀၉ ၇၉၀၉၀၃၄၃၁
 STARMART nine mile Showroom -(၉)မိုင်းပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စုန်း - ၀၉ ၃၀၈၆၀၀၈၀
 KHA YAE PIN MART-မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စုန်း - ၀၉ ၆၇၀၄၄၃၅၅၅
 STARMART MANDALAY Wholesale-၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့၊ စုန်း - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၂၄၄
 STARMART Nay Pyi Taw-ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းပေါင်း၊ ရွာတောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ စုန်း - ၀၉ ၆၉၅၀၉၀၃၄၃၁

DENTIST RECOMMENDED

ကြေးမုံ

နိုင်ငံတော်အနာဂတ်အတွက် ရှေးရှုဆောင်ရွက်

ပညာရည်မြင့်မားတိုးတက်မှုသည် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာ အထောက်အကူပြုပါသည်။ ပညာဖြင့် နိုင်ငံကိုတည်ဆောက်၊ ပညာဖြင့်ပင် အရာရာကို ပြုပြင်ဖန်တီးဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သည် နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို စတင်ထမ်းဆောင်ချိန်မှစ၍ ပညာရည်မြင့်မားရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက် ပညာရည်ပြည့်ဝသည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ လိုအပ်လျက်ရှိနေသဖြင့် “မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံ သည့်လူငယ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆရာ ဆရာမများသာမက မိဘများနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့်လည်း အလေးထားဆောင်ရွက် ပေးကြစေလိုကြောင်း” နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ နှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသနှင့် တိုင်းဥက္ကဋ္ဌများအား ဩဂုတ်လ ၉ ရက်နေ့က တွေ့ဆုံစဉ်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ယခင်က ပညာရေးစနစ်၏ အားနည်းမှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှုပိုင်းဆိုင်ရာ အားနည်းမှု၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုစသည့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လူငယ်လူရွယ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ပညာရေးတွင် အားနည်းချက်များရှိခဲ့ပါသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာတတ်မြောက်ရေး၊ အတန်းအောင်မြင်ရေးကို ဆရာ ဆရာမ များက သင်ကြားပေးခဲ့သော်လည်း အခြားမှန်ကန်သောအတွေးအခေါ်နှင့် အသိ အမြင်များရရှိရေးအတွက် တည်မတ်ပေးရေးအပိုင်းတွင် လိုအပ်ချက်များရှိခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပညာရေးစနစ်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲပြီး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများဖြစ်စေရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပညာရေးကဏ္ဍအားနည်းမှုတွင် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအများစုမှာ ဘဝရပ်တည်ရှင်သန်ရေးကို ဦးစားပေးကြရသဖြင့် ပညာရေးတွင် ဆုံးခန်းတိုင်အောင် သင်ကြားနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အဟောသိက်ဖြစ်ခဲ့ကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပညာတတ် များနည်းပါးပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးမှု နိမ့်ကျလျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ နိုင်ငံတာဝန်ယူသည့်အခါ အဆိုပါပညာရေးကွက်လပ်ကို ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်ရန်အတွက် ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံးတွင် စာသင်ကျောင်း များ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ပညာသင်ကြားရေးတွင် ဆရာ ဆရာမများ၏အခန်းကဏ္ဍမှာ ကျယ်ပြန့်ပြီး အဓိကကျသဖြင့် ဆရာ ဆရာမ များ နေထိုင်စားသောက်ရေးအဆင်ပြေစေရန် နိုင်ငံတော်က တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။

ပြည်သူများ၏ အခက်အခဲအမျိုးမျိုးအရ အတန်းပညာကို ပြီးဆုံးအောင် မသင်ကြားနိုင်သည့်ကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် ခရိုင် ၅၀ ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ စက်မှုနည်းပညာဘာသာရပ်များ သင်ကြားနိုင်ရေး ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ စက်မှု နည်းပညာဘာသာရပ်များ သင်ကြားတတ်မြောက်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအနေဖြင့် ပညာသင်ကြားပြီးချိန်တွင် ၎င်းတို့ဘဝတိုးတက်ရေးအတွက် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ ရရှိလာ မည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အလုပ်အကိုင်နှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက် လုပ်ကိုင်မှုများ များပြားလျက်ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံအတွင်းရှိ အချို့ဒေသများ၌ လုပ်သားအင်အားရှားပါးမှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်တွင်း၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖြစ်ထွန်းလာရေးကို ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးလျက် ရှိပြီး နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ နိုင်ငံတော်၏ အရိပ်အာဝါသအောက်တွင် လုံခြုံစိတ်ချ စွာဖြင့် အေးအေးချမ်းချမ်း လုပ်ကိုင်စားသောက်နေထိုင်နိုင်ရေး နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို လျှော့ချ နိုင်မှသာ နိုင်ငံသားများ၏ ပညာရည်မှာလည်း မြင့်မားတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံသားအများစုသည် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြသဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကထားဆောင်ရွက်ပြီး တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ တိုးတက်လာမှ သာ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို လျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အလိုက် ဒေသစီးပွားတိုးတက်လာစေ ရန် စီးပွားရေးအခြေခံလုပ်ငန်းများကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကြပြီး ပညာသင်နှစ် အတွင်း တက်ရောက်သင်ကြားလျက်ရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး ပညာရေးဆုံးခန်းတိုင်သည်အထိ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး၊ တန်းစဉ်ကူးပြောင်းမှုများ တိုးတက်စေရေး၊ ကျောင်းနေရာခိုင်နှုန်း မြင့်မားလာစေရေး ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြပြီး နိုင်ငံအနာဂတ်အတွက် ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူသား အရင်းအမြစ်များပေါ်ထွက်လာစေရန် အလေးထားဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ပဲများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း



စစ်ကိုင်း ဩဂုတ် ၁၀

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန် တော်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ပဲတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် မုံရွာမြို့ ရုံးကြီးရပ် ရွှေသုဝဏ်ကျောင်းတိုက်သို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးကြပ်ရေးရုံး(မုံရွာ)မှ တာဝန်ရှိသူများသွားရောက်၍ သံဃာ တော်များ ဝါတွင်းကာလ ဆွမ်း၊ ကွမ်း အခက်အခဲမရှိစေရေး အတွက် ဆရာတော်ကြီးထံ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

သတင်းစဉ်

ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ ကျောင်းကျန်းမာရေးသိတင်းပတ်လှုပ်ရှားမှုအခမ်းအနား ကျင်းပ

ပန်းတောင်း ဩဂုတ် ၁၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတောင်း မြို့နယ်၌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သည့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပညာသင်နှစ် ကျောင်းကျန်းမာရေး သိတင်းပတ်လှုပ်ရှားမှု အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပန်းတောင်းမြို့ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းခန်းမ ၌ ကျင်းပပါသည်။



အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သူရက အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ် ဆရာဝန်ကြီးဒေါက်တာသန်းထိုက်စိုးက ဩဂုတ်လ၏ ပထမရက်သတ္တပတ်ကို မိခင်နို့ စနစ်တကျတိုက်ကျွေးရေး ရက်သတ္တပတ်၊ ဒုတိယရက်သတ္တပတ်ကို ငါးနှစ်အောက်ကလေးများနှင့် ကျောင်း သားလူငယ်များ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်၊ တတိယရက်သတ္တပတ် ကို ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် နို့တိုက်မိခင်များ

အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ်၊ စတုတ္ထရက်သတ္တပတ်ကို အိုင်အိုင်ဒင် ချို့တဲ့ရောဂါများ ပပျောက်ရေး ရက်သတ္တပတ်အနေဖြင့် သတ်မှတ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းထိုက်စိုး ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး

အသင်း၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအသင်း နှင့် ဆရာဆရာမတို့က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ခြင်း၊ သန်ချဆေးများတိုက်ကျွေးခြင်း၊ ပျို့ဖော်ဝင်ဆယ်ကျော်သက် ကျောင်းသူ များကို သံဓာတ်အားဆေးပေးခြင်းနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အာဟာရတိုက်ကျွေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

လပြည့်လင်း(ပြန်/ဆက်)

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာစို့

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်				၁၀ - ၈ - ၂၀၂၃	
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FMI	၈,၈၀၀	၈,၉၀၀	၂၉၁	၂,၅၇၀,၉၀၀	
MTSH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၄,၀၃၈	၁၂,၂၅၁,၈၅၀	
MCB	၇,၆၀၀	၇,၆၀၀	၄၈	၃၆၄,၈၀၀	
FPB	၁,၆၀၀	၁,၆၅၀	၃၃၃	၅၄၄,၄၅၀	
TMH	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၀	၀	
EFR	၂,၃၀၀	၂,၃၀၀	၂,၃၆၀	၅,၄၃၁,၄၀၀	
AMATA	၄,၉၀၀	၅,၀၀၀	၁၁၃	၅၅၃,၈၀၀	
MAEX	၁,၉၀၀	၁,၉၀၀	၂,၃၁၅	၄,၃၉၈,၅၀၀	

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူပါသည်။

ကြေးမုံ

စာတည်းမျိုးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမျိုး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အယ်ဒီတာ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးကျော်စွာလင်းနှင့်အဖွဲ့၊ ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမျိုး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
 ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
 မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၄၅၄၂၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၁

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊
 ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်
 ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။
 Gmail themirror.npt@gmail.com
 Facebook www.facebook.com/themirrordaily

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (၈)ကြိမ်မြောက် မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အာဆီယံဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် လာအိုနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျန်းမြို့၌ ကျင်းပမည့် (၈)ကြိမ်မြောက် မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အာဆီယံဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားကြသည်။

ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ရန်ကုန် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

အဆိုပါ (၈)ကြိမ်မြောက် မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ အာဆီယံဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေး၏ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၁၀ ရက်တွင် လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျန်းမြို့၌ ကျင်းပလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



၂၀၂၃ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၀

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အင်းလျားကန်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ လှေလှော် အဖွဲ့ချုပ်၌ ကျင်းပရာ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ လှေလှော်အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူ များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များမှ အုပ်ချုပ်/နည်းပြ များနှင့် အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား

ဦးစွာ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေရေး၊ လူငယ်မျိုးဆက်သစ် လှေလှော် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေး၊ လှေလှော်အားကစားနည်းအား ပြည့်သူအများ စိတ်ဝင်စားလာစေရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်



အသီးသီးမှ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့် လှေလှော် အားကစားသမားများ အချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မာလာစေရေးနှင့် လှေလှော်အားကစားနည်း အဆင့်အတန်း တိုးတက်မြင့်မားလာစေရေးတို့ အတွက်ဖြစ်ကြောင်း၊ လှေလှော်အားကစားနည်း ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “လှေခွက်ချည်းကျန် အလံမလဲ၊ သေသည့်တိုင်အောင် တက်ကိုဆောင်၊ တက်ညီ လက်ညီရှေ့သို့ချီ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း ကြိုးစား

ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများက အားကစားသမားအဖွဲ့အစည်း(၄)ချက်ရွတ်ဆိုပြီး ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများက ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး ပထမနေ့ ပွဲစဉ်များဖြစ်သည့် မိတာ ၂၀၀ အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး(၇) တက်လှော် လှေပြိုင်ပွဲ၊ မိတာ ၂၀၀ အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး ၁၀ တက်လှော် လှေပြိုင်ပွဲ၊

မိတာ ၂၀၀ Mixed ၁၀ တက်လှော် လှေပြိုင်ပွဲများ ကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် တာဝန်ရှိသူ များနှင့်အတူ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်သို့ ရောက်ရှိပြီး အာရှမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ရေကူး၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ ထိုင်လျက် ဘော်လီဘော အားကစားအဖွဲ့များ၏ နေထိုင်၊ စားသောက်ရေးနှင့် လေ့ကျင့်နေမှုများကို လည်းကောင်း၊ တာဝန်ရှိသူများ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်) အားကစားဝင်းအတွင်းရှိ ဝူရှူးအားကစားလေ့ကျင့်ရေးရုံ၌ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ မကာအိုမြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှလူငယ်အား ကစားပြိုင်ပွဲနှင့် ဟန်ကျိုးမြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၁၉)ကြိမ် မြောက် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲများသို့ သွားရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည့် အားကစားသမားများ၏လေ့ကျင့်နေမှု များကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံ လှေလှော်အဖွဲ့ချုပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ပြီး လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့ပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိကြသော အသင်းများအား ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀

အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာန လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့၏ အလုပ်အမှု ဆောင်ကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၃)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ (ရုံးချုပ်) စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ လူမှုဖူလုံရေး အဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် အလုပ် အမှုဆောင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြပြီး အလုပ်အမှု ဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လူမှု ဖူလုံရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး

ချုပ်ကအဖွင့်အမှာစကားပြောကြား သည်။ ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် လာသူများက ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ဆွေးနွေး တင်ပြချက်များအပေါ် ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်း မှာကြားသည်။

ဖွင့်လှစ်ထားရှိ

လက်ရှိတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် လူမှု ဖူလုံရေးစီမံကိန်းတွင် အကျိုးဝင် မြို့နယ်ပေါင်း ၁၁၉ မြို့နယ်ရှိပြီး အာမခံ အလုပ်သမားပေါင်း ၁ ဒသမ ၂၂ သန်းကျော် ရှိပါကြောင်း၊

အကျိုးဝင် အာမခံအလုပ်သမား များအတွက် ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန်နှင့် ငွေကြေး အကျိုးခံစားခွင့်များ ခွင့်ပြုထုတ် ပေးနိုင်ရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့တွင် အလုပ်သမား ဆေးရုံကြီး သုံးရုံ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များ တွင် ရုံးပေါင်း ၁၀၀၊ မြို့နယ် ဆေးခန်း ၉၆ ခန်း၊ တိုင်းရင်းဆေး ခန်း တစ်ခန်းနှင့် ဌာနကြီးဆေးခန်း ၆၀ တို့ကို ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း၊

အာမခံအလုပ်သမားများ အနေ ဖြင့် ပိုမိုထိရောက်ကောင်းမွန်သည့် ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုများ



ကို လက်လှမ်းမီရရှိနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ Provider Purchaser Split (PPS) စနစ်အရ ပြင်ပ ပုဂ္ဂလိက ဆေးခန်းများနှင့်ပူးပေါင်း ပြီး Fee for Service Payment ဖြင့် ဆေးခန်း ၁၄ ခန်းနှင့်

Capitation Payment ဖြင့် ဆေးခန်း ၂၆ ခန်း၊ အမျိုးသမီး အာမခံ အလုပ်သမားများ၏ မီးဖွားခြင်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု များအတွက် စာချုပ်ဆေးရုံ/ သားဖွားခန်း ၁၀ ခန်းနှင့် ရွှေ့လျား

ဆေးကုသယာဉ် Mobile Medical Unit-MMU နှစ်စီးတို့ဖြင့် ကျန်းမာ ရေးဝန်ဆောင်မှုများကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး လာရောက်ဖူးမြော်ကြသည့် ပြည်သူများ၏ ရင်တွင်းဝမ်းသာပီတိ စကားသံများ

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဉာဏ်တော်တွင် တည်ထားပူဇော်ထားသော ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဩဂုတ် ၈ ရက်မှ ၁၆ ရက် အထိ အခမဲ့ဖူးမြော်ခွင့်ပြုခဲ့ရာ တတိယနေ့ဖြစ်သော ဩဂုတ် ၁၀ ရက်တွင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - မင်းဂျိုင်း
ဓာတ်ပုံ - သန်းပြည့်

ဘုရားဖူးရောက်ရှိလာသော မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းမှ မိဘပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ၎င်းတို့၏ ရင်တွင်းခံစားရသော စကားသံများ၊ သာဓုအနုမောဒနာခေါ်ဆိုသံများ၊ အနာဂတ်ဗုဒ္ဓသာသနာ အတွက် မြော်တွေး၍ တက်ကြွသောစကားသံများကို ကြားသိခဲ့ရပါသည်။ အဆိုပါ ဘုရားဖူး ပြည်သူများ၏ ရင်တွင်းဝမ်းသာပီတိ စကားသံများကို ပြန်လည် ရေးသား မှုဝေလိုက်ရပါသည်။

ဆရာတော် ဦးသီရိန္ဒ (ရန်ကုန်မြို့)

ဆရာတော်က နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်ပြီး မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို တည်နေ တယ်ကြားကတည်းက ဖူးမြော်ချင်ခဲ့တာပါ။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ စကျင်ကျောက်တုံးကြီးတွေ ကို ခက်ခက်ခဲခဲသယ်ဆောင်ပြီး တည်ထားတဲ့ ရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီးဖြစ်တာကြောင့်ပါ။ ကမ္ဘာမှာ အကြီး ဆုံးကျောက်ဆစ် ရုပ်ပွားတော်လည်းဖြစ်၊ ဉာဏ်တော် အမြင့်ဆုံးလည်းဖြစ်၊ ပြီးတော့ နည်းပညာအစုံနဲ့ စနစ် တကျတည်ထားတဲ့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဖြစ်တဲ့ အတွက် လာရောက်ဖူးမြော်တာပါ။ အခုလိုဖူးမြော်ခွင့် ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ ထင်ထား တာထက် ခမ်းခမ်းနားနား ကြီးကြီးကျယ်ကျယ် သပ္ပာယ်စွာနဲ့ အခုလိုဖူးမြော်ခွင့်ရတာ သာသနာတော် အတွက်ရော ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်မိပါတယ်။ ဆရာတော်အနေနဲ့ အခုလို မာရဝိဇယဘုရားကို တည်ထားပေးကြတဲ့ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ တာဝန်ရှိသူအားလုံးကို သာသနာတော်ကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောချင်ပါတယ်။

ဦးတင်ရွှေ (တပ်ကုန်းမြို့)

မာရဝိဇယဘုရားကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ဖို့ အတွက် ကျောက်တုံးတော်ကြီးတွေအားလုံးကို ဆီမီး ခုံဆိပ်ကမ်းကနေ သယ်ဆောင်လာကတည်းက ရုပ်မြင်သံကြားကနေမြင်ခဲ့ရတယ်။ ဒီလိုမြင်ကတည်း က အားရဝမ်းသာဖြစ်မိတယ်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌကြီးကိုလည်း အင်မတန်ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။ ဘယ်တုန်းကမှ ဒီလိုဖြစ်လာလိမ့်မယ်လို့ မထင်တဲ့ကိစ္စ၊ ကမ္ဘာမှာ အခုလောက်ကြီးမားတဲ့ မြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်ကြီးကို ဖူးရလိမ့်မယ်လို့ မထင်ထားပါဘူး။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌကြီးက ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ အဖြစ် တည်ထားလိုက်တဲ့အတွက် အလွန်ကြည်နူးမိ တယ်။ လာရောက်ဖူးတဲ့အခါမှာလည်း တကယ့် အထင်ကရဘုရားကြီးကို ဖူးခွင့်ရခဲ့တဲ့အတွက် မျက်ရည်ကျလောက်တဲ့အထိ ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါ တယ်။ ကျွန်တော့်လိုပဲ နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာရှိကြတဲ့ လူတွေအားလုံးလည်း ဝမ်းသာပီတိဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

မာရဝိဇယဘုရားကြီး ဖူးမြော်ပြီးတဲ့အခါမှာ ဘုရားကြီးရဲ့ ဉာဏ်တော်တွေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ မှတ်တမ်းတွေကို ရယူထားပါတယ်။ လာရောက် ဖူးမြော်ဖို့ မလာဖြစ်သေးတဲ့ ကျွန်တော့်သူငယ်ချင်း တွေနဲ့ မိသားစုတွေကို ပြောပြပြီး အခုလိုမျိုး ကြုံတောင့်ကြုံခဲအချိန်မျိုးမှာ လာရောက် ဖူးမြော်ကြ ပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးရဲ့ ရှေ့မျက်နှာမူရာတည့် တည့်မှာ ပိဋကတ်တော်တွေကို ထွင်းထုထည့်သွင်း ထားတယ်။ ဒီလိုလုပ်ထားတာမျိုးကလည်း ရှားပါ တယ်။ ကျောက်စာရုံစေတီတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ လေ့လာရတာလည်း ဝမ်းသာမိပါတယ်။

ဦးမြင့်သိန်း (ကျောင်းကုန်းကျေးရွာ၊ ပျဉ်းမနားမြို့)

ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ကမ္ဘာပေါ်က ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်တွေအနက် ဉာဏ်တော် အမြင့်ဆုံးဖြစ်တဲ့အတွက် လာရောက်ဖူးမြော်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားဆင်းတုတော်ကြီးရဲ့ ပတ်ချာလည် မှာ တည်ရှိတဲ့ ၂၄ ပစ္စည်း ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်



ဆရာတော် ဦးသီရိန္ဒ



ဦးတင်ရွှေ



ဦးမြင့်သိန်း



ဒေါ်ဝင်းစိန်



ဦးသန်းထွန်း



ဦးလှမောင်



ကိုအတီး



ဒေါ်ယဉ်ယဉ်အေး



ဦးအောင်ကျော်ဦး

တွေကို ထုဆစ်ထားတဲ့ ဗိသုကာလက်ရာတွေ၊ မူစလိန္ဒကန်နဲ့ ကျောက်စာရုံစေတီတော်တွေကို သွားရောက်ဖူးမြော်ခဲ့ပါတယ်။ ကျောက်စာတွေကို ပါဠိအက္ခရာနဲ့ Romanize Language ထွင်းထုထား တာ တွေ့ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒါတွေကို ဖတ်ဖို့တော့ လက်လှမ်းမမီပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်တော်တို့ဗုဒ္ဓဘာသာ အရည်တည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ပိဋကတ်သုံးပုံစာတွေရှိမှ အရည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ စာရွက်နဲ့အက္ခရာ တင်မယ် ဆိုရင် ပျက်စီးနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုကျောက်ထက်အက္ခရာ တင်ထားခြင်းအားဖြင့် ပိဋကတ်သုံးပုံတွေဟာ မပျောက်မပျက် မပျက်မစီးဘဲနဲ့ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်ဝင်းစိန် (နွယ်ရစ်ကျေးရွာ၊ တပ်ကုန်းမြို့)

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး လာရောက် ဖူးမြော်ခွင့်ရပြီဆိုတာကို ကြားသိရတဲ့အတွက် လာရောက်ဖူးမြော်တာဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်တဲ့အခါမှာ ကျွန်မတို့လို သက်ကြီး ရွယ်အိုတွေနဲ့ သံဃာတော်တွေကို ဘုရားမုခ်ဦးရှေ့က နေ ဘုရားပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ ဘုရားရင်ပြင်တော်ဆီကို မော်တော်ယာဉ်ငယ်လေးတွေနဲ့ စနစ်တကျ ပို့ဆောင် ပေးတဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ခံစားရပါတယ်။ ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်

ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို အခုလိုမျိုးဖူးမြော်ခွင့် ရတဲ့အတွက် ကျေနပ်ရပါတယ်။

ဦးသန်းထွန်း (နေပြည်တော်)

အခုလိုဘုရားကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညို ကန်တော့ရတဲ့အတွက် အင်မတန် ကြည်နူး ပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ နိုင်ငံတော်က တာဝန်ရှိတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးပြီး မြောက်အောင်မြင်ရေးအတွက် အဘက်ဘက်က ဝန်းရံပေးကြတဲ့ ပြည်သူလူထုတွေ၊ စေတနာရှင်၊ ကုသိုလ်ရှင်၊ အပျူရှင်တွေ၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဘုရား ဒါယိကာမအပေါင်းနဲ့ ဆရာတော် သံဃာတော်တွေ ကိုလည်း အင်မတန်ကျေးဇူးတင်မိပါတယ်။ အခု လိုမျိုး သားစဉ်မြေးဆက်သမိုင်းမှာ တွင်ကျန်ရစ်မယ့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား တော်မြတ်တွေအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး ဖြစ်လာမယ့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံအတွက်၊ တိုင်းပြည်အတွက် ဘယ်လိုပင် ကောင်းမွန်အောင် လုပ်ဆောင်လည်းပဲ အဖျက် ဆိုတာ နေရာတိုင်းမှာရှိနေဆဲပါ။ လူမိုက်တွေရဲ့ ဝိုင်းဝန်းရှုတ်ချအပြစ်တင်တာကိုလည်း ဂရုစိုက်ဖို့ မလိုပါဘူး။ တကယ်တော့ သူတော်ကောင်းတွေက အပြစ်တင် ဝေဖန်မှာကိုပဲ စိုးရိမ်ရတာပါ။ အခုတော့

သူတော်ကောင်းတွေက ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်တယ်ဆိုရင် နိုင်ငံအတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးလှမောင် (နေပြည်တော်)

မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ထုဆစ်ပူဇော် နေတဲ့အချိန်ကစပြီး လာရောက်ဖူးမြော်ချင်တဲ့ဆန္ဒ တွေဖြစ်နေခဲ့တာပါ။ အခုတော့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ လာရောက်ဖူးမြော်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အင်မတန် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးက မြန်မာ ရဲ့ဂုဏ်ကိုဖော်ပြနေသလိုမြန်မာကိုကမ္ဘာကသိအောင် ဖော်ပြနေသလိုဖြစ်တဲ့အတွက် ဝမ်းသာပါတယ်။ အခုလို ခမ်းနားကြီးကျယ်လှတဲ့ဘုရားကို အနယ် နယ်အရပ်ရပ်က အများပြည်သူတွေ လာရောက် ဖူးမြော်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ ဘုရားမှာ ၂၄ ပစ္စည်း၊ ပဋ္ဌာန်းပူဇော်ထားတာတွေကို လေ့လာပူဇော်ဖြစ်ပါ တယ်။ ပြီးတော့ ကျောက်စာရုံကိုလည်းသွားရောက် လေ့လာ ဖူးမြော်ဦးမယ်။ အခုလို ကြီးကျယ်ခမ်းနား လှတဲ့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဖူးမြော်ခွင့်ရတဲ့ အတွက် ပြောမပြတ်အောင် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရပါ တယ်။ အခုလို စကျင်ကျောက်နဲ့ ထုဆစ်ထားတဲ့ ခမ်းနားလှတဲ့ဘုရား ကမ္ဘာပေါ်မှာ မရှိသေးပါဘူး။ ဒါကြောင့် ကမ္ဘာသူ ကမ္ဘာသားအားလုံးကို လာရောက် ဖူးမြော်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ကိုအတီး (ရန်ကုန်မြို့)

အခုလို မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်ခွင့်ရတာ ဝမ်းသာပါတယ်။ ဘုရားကြီးက ထင်ရှားသပ္ပာယ်ပြီး ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်တွေထဲမှာ ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်တဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ သားတစ်ယောက်အနေနဲ့ အင်မတန်ဂုဏ်ယူရပါ တယ်။ ဘုရားကိုဦးဆောင်ပြီးတည်ထားတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေ ကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးပြီးလို့ ဖူးမြော်ခွင့်ရပြီဆိုကတည်းက ဖူးမြော်ချင်ခဲ့တာပါ။ အခုလို ဖူးမြော်ခွင့်ရတော့လည်း ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရ ပါတယ်။ မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကို မည်သူ မဆိုလာရောက်ဖူးမြော်စေချင်ပါတယ်။ အားလုံးကို လည်း လာရောက်ဖူးမြော်ကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါ်ယဉ်ယဉ်အေး (ရန်ကုန်မြို့)

အခုလို မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်ရတာ အတိုင်းမသိ ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်ရပါတယ်။ ရန်ကုန်ကနေ လာရောက်ဖူးမြော်တာ ပါ။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အကြီးဆုံး ရုပ်ပွားတော်ကြီးဖြစ်တဲ့ အတွက် အတိုင်းမသိ ပြောမပြတ်အောင် ဝမ်းသာ ပီတိဖြစ်ရပါတယ်။ တီဗွီကနေ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးရဲ့ အစိတ်အပိုင်း စကျင်ကျောက်တွေကို ခက်ခက်ခဲခဲ သယ်ဆောင်ရတာတွေ၊ ပြီးတော့ ခေတ်မီနည်းပညာ တွေနဲ့ ထုဆစ်တာတွေကို ကြည့်ရပါတယ်။ ပြီးတော့ စကျင်ကျောက်ပေါ် ခေတ်မီနည်းပညာတွေနဲ့ ကျောက်စာထွင်းတာတွေကို ကြားသိပြီး စိတ်ဝင်စား ပြီး လာရောက်ဖူးမြော်ဖြစ်တာပါ။ အားလုံးလည်း လာရောက်ဖူးမြော်ကြပါလို့ ပြောချင်ပါတယ်။

ဦးအောင်ကျော်ဦး (နေပြည်တော်)

မာရဝိဇယ ကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဟာ ကမ္ဘာမှာ မြန်မာလိုကျော်ကြားစေသလို ဒိုမြန်မာ တွေ ဘယ်လောက်လုပ်နိုင်တယ်ဆိုတာ ပြသလိုက် သလိုပါပဲ။ ကမ္ဘာမှာ မြန်မာကပဲ ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး ကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်ကို တည်နိုင်တယ်ဆိုတာ ဂုဏ်ယူစရာပါ။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား တစ်ယောက်အနေနဲ့ မာရဝိဇယရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်စေချင်ပါတယ်။ ရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီးကို ထုဆစ်ကြတဲ့ မြန်မာဗိသုကာ ပညာရှင်တွေ အင်မတန်တော်ကြပါတယ်။ ဒီလို ခမ်းနားထည်ဝါစွာ တည်ထားပေးတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရပါတယ်။

မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ကြသည့် ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများဖြင့် စည်ကားနေမှုမြင်ကွင်း



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့အထိမ်းအမှတ် အကြံပြုဆောင်းပါး

လူငယ်အင်အား စွမ်းပကားဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ရောင် အလင်းဆောင်အံ့

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

အားကစားကဏ္ဍသည် အရေးကြီး

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် “နိုင်ငံ၏ အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ် ဖြစ်ပေါ်လာစေရေး”ဆိုသည့် လူမှုရေးဦးတည်ချက်ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် အားကစားကဏ္ဍသည် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ လူငယ်များအား ငယ်ရွယ်စဉ်ကတည်းက ပညာသင်ယူခြင်းနှင့်အတူ အားကစားလိုက်စားပြီး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်၍ ဗလင်းတန်ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံ့သားကောင်းများဖြစ်အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးသွားမည့် ရည်ရွယ်ချက်နှင့်အညီ လူငယ်များ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် အားကစားနှင့် ကာယပညာဖြင့် ပေါင်းစပ်အကောင်အထည်ဖော်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိရာ အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် နည်းပညာကောလိပ်များ၊ တက္ကသိုလ်များသို့ သွားရောက်၍ အားကစားနှင့် လူငယ်ဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲများပြုလုပ်ခြင်း၊ အားကစားနည်းများ သရုပ်ပြသခြင်း၊ အားကစားနည်းအလိုက် သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်းနှင့် အားကစားပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့ကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အခြေခံအားကစားနည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို လေ့လာလိုက်စားခြင်းအားဖြင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်၍ ဉာဏ်ရည်ထက်မြက်သောလူငယ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး စနစ်တကျ ဆက်လက်လေ့ကျင့် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးနိုင်ပါက အားကစားဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။ နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်ကာလအတွင်း လူငယ်များ အချိန်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် နွေရာသီ အားကစားအခြေခံသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိရာ ၎င်းသင်တန်းများမှတစ်ဆင့် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သော လူငယ်လူရွယ်များ၊ ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် မျိုးဆက်သစ် အားကစားလူရည်ချွန်များ ပေါ်ထွက်လာမည်ဖြစ်ပေသည်။

ထိုရည်မှန်းချက်နှင့်အညီ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနကကြီးမှူး၍ နွေရာသီအားကစားသင်တန်းများကို ခရိုင်/ မြို့နယ်အသီးသီးတွင် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ရာ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် နွေရာသီအားကစားအခြေခံသင်တန်းများသို့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၃၄၁၅၀ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းကဲ့သို့ စနစ်တကျ လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးမှုများကြောင့်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် မြန်မာလူငယ်အားကစားသမားများသည် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ရွှေတံဆိပ်ဆုများ ရယူပေးနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ပေသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် လူငယ်များ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်မှုနည်းလမ်းများအဖြစ် လူငယ်ဖလှယ်ရေးအစီအစဉ်များ (Youth Exchange Program)၊ လူငယ်ခေါင်းဆောင်မှုအစီအစဉ်များ (Youth Leadership Program)၊ လူငယ်စေတနာ့ဝန်ထမ်းအခွင့်အလမ်းများ (Youth Volunteer Opportunities)၊ ၂၁ ရာစုကျွမ်းကျင်မှု

အတတ်ပညာများအပါအဝင် ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းများ (Skills Training)နှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာစွမ်းဆောင်မှုအစီအစဉ်များ (Social Entrepreneurship Program)များကို ဦးစားပေးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

လူငယ်လေ့လာရေးခရီးစဉ်

လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လူငယ်လူရွယ်များ၏ ဗလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသန္တရဗဟုသုတများ တိုးပွားလာစေရန်၊ လူငယ်အချင်းချင်း အတွေ့အကြုံဗဟုသုတများ ဖလှယ်နိုင်စေရန်နှင့် လူငယ်အချင်းချင်းကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးပွားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ လူငယ်လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ၊ အသင်းအလိုက် လှုပ်ရှားမှုများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ မဟာပရဟိတ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဥယျာဉ်(စမတောင်) လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဂေဟာမှ လူငယ်များအား

အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက် အလားအလာများနှင့် ပြည့်ဝနေသော လူငယ်များ၏ အရည်အသွေးနှင့် စိတ်ဓာတ်ကို စနစ်တကျ လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးနိုင်မည့် ပညာရေးရပ်ဝန်း ဖော်ဆောင်ပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း ၅၁ ကျောင်းဖွင့်လှစ်

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်သန်းခေါင်စာရင်းအစီရင်ခံစာအရ အသက် (၁၅) နှစ်နှင့်အထက် လူဦးရေ၏ လုပ်သားအင်အားပါဝင်နှုန်းမှာ ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပြီး အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါသည်။ တစ်ဖန် အသက် (၁၅) နှစ်အထက်လူဦးရေ တစ်နည်းအားဖြင့် အလုပ်လုပ်နိုင်သူ ဦးရေ စုစုပေါင်း ၂၂ ဒသမ ၉ သန်းရှိသည့်အနက် တစ်ဝက်ခန့်သာ အလယ်တန်းအဆင့်ပညာ တတ်မြောက်ကြောင်း သိရှိရသည်။ နိုင်ငံတော်

အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ပြုစုပျိုးထောင်မှုအစီအမံများနှင့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုများသည် အရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုက လက်ခံကျင့်သုံးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေ၏ လူငယ်ထုတစ်နည်းအားဖြင့် လုပ်သားအင်အားများပြားနေသည့် အားသာချက်ကို ကောင်းစွာအသုံးပြု၍ လူငယ်များ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မျက်မှောက်ကာလတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းများ ပြုလုပ်သွားရမည်

လည်းကောင်း၊ အဝါရောင်မျိုးဆက်သစ်ပရဟိတအသင်း (YGW) လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကျောင်းမှ လူငယ်များအားလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်များအား ဖိတ်ကြား၍ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး ဟောပြောခြင်း၊ စုပေါင်းဂိမ်းကစားခြင်း၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းနှင့် အားကစားရုံတို့ကို လေ့လာခြင်း၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကြည့်ရှုအားပေးခြင်း၊ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရေကူးကန်တွင် ရေကူးအားကစားသရုပ်ပြမှုအား ကြည့်ရှုလေ့လာခြင်း၊ မြန်မာ့အားကစား လှုပ်ရှားမှုများပြခန်း (အားကစားပြတိုက်နှင့်ပြခန်း) ကို လေ့လာခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာ ဆို၊ က၊ ရေး၊ တီး ပြိုင်ပွဲများသို့ သွားရောက်လေ့လာအားပေးခြင်း စသည့် လူငယ်လေ့လာရေးခရီးစဉ် လေးကြိမ်တိတိကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှုနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အခြေခံကျပြီး လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေးဖြင့်သာ အဓိကတည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်သည်။ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် လူငယ်လူရွယ်များဖြင့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လူငယ်လူရွယ်များအား အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုပညာရပ်များကို စနစ်တကျ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန် လွန်စွာအရေးကြီးလှပါသည်။

စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးဆောင်ကာ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာပညာရေးညီလာခံ (၂၀၂၃) ကို ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပညာရေးတန်းစဉ်ကူးပြောင်းမှု နည်းပါးခြင်းကို ကုစားနိုင်မည့် နည်းလမ်းများရှာဖွေခြင်း၊ ကျောင်းတက်သူဦးရေ တိုးတက်လာစေမည့်နည်းလမ်းများ ရှာဖွေခြင်း၊ KG+9 ပညာရေးကို အမျိုးသားရေးကိစ္စတစ်ရပ်အဖြစ် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အားလုံးတွင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လူငယ်လူရွယ်များ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုကို အထောက်အကူပြုစေမည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ အခြေခံရရှိရေးအတွက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်မှစတင်၍ KG+ 10, 11, 12 တွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ စက်မှုနည်းပညာရပ်များကို ခရိုင် ၅၀ ရှိ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း ၅၁ ကျောင်း ဖွင့်လှစ်ကာ သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်ရေးရာလုပ်ငန်းကော်မတီ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်လူငယ်ရေးရာကော်မတီများကလည်း ဆက်စပ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းကာ လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန်၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး အထောက်အကူပြုစေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုစေရန်နှင့် လူငယ်များ သမ္မာအာဇီဝကျကျ လုပ်ကိုင်တတ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်း၊

မောင်လူအေး(ရေစကြို)

တန်ဖိုးမြင့်စားသောကုန်သင်တန်း၊ အခြေခံအိမ်တွင်းလျှပ်စစ်သွယ်တန်းခြင်းသင်တန်း၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာပေးသင်တန်း၊ တစ်လုံးထိုးအင်ဂျင် ပြုပြင်ခြင်းသင်တန်း၊ ပိုက်ပြင်/ပိုက်ဆက်သင်တန်း၊ လျှပ်စစ်သွယ်တန်းတပ်ဆင်ခြင်း အခြေခံသင်တန်း၊ Fancy လက်မှုထည်ထုတ်လုပ်နည်းသင်တန်း၊ အဆင့်မြင့်အိမ်တွင်းမူစက်ချုပ်သင်တန်း၊ အခြေခံကွန်ပျူတာသင်တန်း၊ အခြေခံဓာတ်ပုံပညာသင်တန်းများကို နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ်များတွင် ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ မသန်စွမ်းလူငယ်များအပါအဝင် လူငယ်များ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးအတွက် သက်မွေးသင်တန်းများ စုစုပေါင်း (၁၈) ကြိမ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၆၃၃ ဦး တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ကျောင်းပညာဆက်လက်မသင်ယူနိုင်သော အထူးအလေးပေးရမည့် လူငယ်များအုပ်စုတွင်ပါဝင်သည့် လူငယ်များအား အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ ဆက်လက်သင်ယူနိုင်ရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာသင်စရိတ် ထောက်ပံ့ပေးအပ်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်

မြန်မာနိုင်ငံသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးများအဆင့်အစည်းအဝေး (ASEAN Ministerial Meeting On Youth - AMMY) နှင့် အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေး (Senior Officials Meeting On Youth - SOMY) ၏ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် အာဆီယံလူငယ်ရေးရာလုပ်ငန်းစဉ်များကို အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် Virtual စနစ်ဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့သည့် (၁၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေး (AMMY XII) နှင့် (၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+၃ လူငယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေး (8th AMMY+3) တို့တွင် လက်ရှိဥက္ကဋ္ဌ မလေးရှားနိုင်ငံ လူငယ်နှင့်အားကစားဝန်ကြီးက ၂၀၂၃ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေး၏ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်များကို မြန်မာနိုင်ငံအား တရားဝင်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လက်ခံရယူခဲ့သည်။

(၁၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများ၊ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့

◆ စာမျက်နှာ ၆ မှ

အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအစီအစဉ် ၂၀၂၁-၂၀၂၅ (ASEAN Work Plan on Youth 2021-2025) တွင် ပါဝင်သည့် လူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးများကို မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည့် ရည်မှန်းချက်များနှင့်အညီ အာဆီယံဒေသအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲများ၊ ညီလာခံများ၊ သင်တန်းများ၊ ပြိုင်ပွဲအစီအစဉ်များတွင် မြန်မာလူငယ်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရရှိစေရန် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၊ အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံများ၊ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးတို့မှ ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့သည့် အစည်းအဝေး၊ မြောက်ကြိမ်၊ သင်တန်းတစ်ကြိမ်၊ ပြိုင်ပွဲ ၁၀ ကြိမ်၊ ဆွေးနွေးပွဲ ၁၉ ကြိမ်တို့တွင် မြန်မာလူငယ်ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း ၈၇ ဦး ပါဝင်တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

အဘက်ဘက်မှ မြေတောင်မြောက်ပြုစုပေးထားသည့် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန

လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာနအနေဖြင့် “လူငယ်အင်အားစွမ်းပကားဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ရောင် အလင်းဆောင်အံ့” ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ လူငယ်များ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကပဟိုချက်ဌာနအဖြစ် တာဝန်ယူကာ ဆက်စပ်ဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် လူငယ်များ၏ နယ်ပယ်စုံ၊ ကဏ္ဍစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ လူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိစေရေးနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍကို လျစ်လျူရှု ချန်လှပ်ထားခြင်းမရှိဘဲ အပြည့်အဝပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရေး အဘက်ဘက်မှ မြေတောင်မြောက် ပြုစုပေးထားပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ပြုစုပေးထားမှုအစီအမံများနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုများသည် အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုက

လက်ခံကျင့်သုံးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေအထား လူငယ်ထု၊ တစ်နည်းအားဖြင့် လုပ်သားအင်အားများပြားနေသည့် အားသာချက်ကို ကောင်းစွာအသုံးပြု၍ လူငယ်များ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မျက်မှောက်ကာလတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းများ ပြုလုပ်သွားရမည်ဖြစ်ပါသည်။

လူငယ်ကဏ္ဍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းသည် လတ်တလော အကျိုးသက်ရောက်မှုအတွက် မဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံ၏အနာဂတ်မျိုးဆက်များအတွက် ရည်ရွယ်၍ အစိုးရတိုင်းက မဖြစ်မနေ လုပ်ဆောင်ရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားတစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း သတိပြုရမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ထူးခြားသောအင်အားစုဖြစ်သည့် လူငယ်များ၏ အရည်အသွေး စွမ်းပကားအား စနစ်တကျ အကျိုးရှိစွာ ကိုင်တွယ်အသုံးပြု၍ ဟန်ချက်ညီညီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် အနာဂတ်တွင် မိမိတို့မျှော်မှန်းသည့် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အချုပ်အားဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်၍ သဟဇာတဖြစ်သည့် အနာဂတ်လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းကို ထူးချွန်ထက်မြက်သော၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်သော၊

တွေးခေါ်နိုင်စွမ်းရှိသော၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်သော၊ နိုင်ငံကြီးသားပီသသော၊ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှုရှိသော၊ အတ္တနှင့်ပရမ္မာတသော၊ လူ့ကျင့်ဝတ် လူတန်ဖိုးကို အလေးထား၍ စိတ်ဓာတ် စည်းကမ်းကောင်းမွန်သော လူကောင်းလူတော်များဖြင့်သာ ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ရာ နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အတွက် လူငယ်များဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကော်မတီများနှင့် တာဝန်ရှိသူအားလုံးက ပူးပေါင်းမြင်သာမှု၊ တာဝန်ယူမှု တာဝန်ခံမှု အားကောင်းစွာဖြင့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ရင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူငယ်များနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုလိုက်ရပါသည်။ ။

ကိုးကား-

- လူငယ်ရေးရာမူဝါဒ၊ ၂၀၁၇
- လူငယ်ရေးရာမူဝါဒဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာ စီမံချက်(၂၀၂၀-၂၀၂၄)
- မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ ၂၀၂၃ မေ ၁၉
- မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ ၂၀၂၃ ဇွန် ၁၈
- မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ ၂၀၂၃ ဇူလိုင် ၁၂

□ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

ရောဂါရှာဖွေပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန်လိုအပ်သော သံဃာတော်များအား နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို တိုင်းမှူးဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။

အလားတူ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၄)ရှိ မဟာဓမ္မာစာရုံ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် တန်ဖွယ်မြို့ရှိ ဓမ္မဂုဏ်ရည်ကျောင်းတိုက်နှင့် ကွမ်းလုံမြို့ရှိ ကွန်မြင်ရွာဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအစရှိသော မြို့နယ်(၃)မြို့နယ်တို့မှ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နယ်ဝင်သီလရှင်များနှင့်

ဒေသခံပြည်သူများအား အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံမှ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါကျောင်းတိုက်များ၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၁၀၆ ပါး၊ သာသနာ့နယ်ဝင် သီလရှင် ငါးပါးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၄၉၂ ဦးတို့အား မျက်စိရောဂါ၊ သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ၊ ဖျားနာရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ECG စက်၊ အာထရာဆောင်းစက်တို့ဖြင့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးသပ်ကုသပေးခြင်းများ



ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်နေမှုများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးပြီး သတင်းစဉ်

ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ သတင်းတင်ဆက်မှု ဒေသတွင်း အွန်လိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ MRTV မှ ဝန်ထမ်းများ အွန်လိုင်းဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ သတင်းတင်ဆက်မှု ဒေသတွင်း အွန်လိုင်းဆွေးနွေးပွဲ (Regional Webinar on Climate Change) ကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းက မီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ကျင်းပရာ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင်း နိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၄၀ ကျော်နှင့်အတူ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဝန်ထမ်းခြောက်ဦး ပါဝင်တက်ရောက်ကြသည်။

ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲကို အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသတွင်းရှိ နိုင်ငံများ၏ ရုပ်သံနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ (Asia-Pacific Institute for Broadcasting Development-AIBD)၏ စီစဉ်မှုဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံမှ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင်းရှိ နိုင်ငံများသည် ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရည်မှန်းချက်ပါ ကတိကဝတ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရာတွင်



ရာသီဥတု ပြောင်းလဲရေးကို လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ကတိကဝတ်များနှင့်အညီ မီဒီယာ၏ အခန်းကဏ္ဍတွင်လည်း သတင်းအချက်အလက်ဖြန့်ဝေမှုတွင် အရေးပါသဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မှုကို ပြသရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဆွေးနွေးပွဲ၌ အသိပညာမြှင့်တင်မှုတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှုနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများ၊ သတင်းတင်ဆက်ခြင်းနှင့် ပရိသတ်အလွှာအမျိုးမျိုး ပါဝင်ပတ်သက်မှုဆိုင်ရာ လက်တွေ့ကျသော လမ်းညွှန်မှုများ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ မူဝါဒပေါင်းစပ်မှုများ အားပေးမြှင့်တင်ရာတွင် မီဒီယာနည်းလမ်းမှ တစ်ဆင့် အမျိုးသားအဆင့် မူဝါဒများတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု ပေါင်းစပ်ခြင်းအတွက် ထောက်ခံခြင်းနှင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသော သတင်းတင်ဆက်မှုအတွက် ဆန်းသစ်တီထွင်ချဉ်းကပ်မှုများနှင့် နည်းပညာများအား မျှဝေဆွေးနွေးခြင်း စသည်ဖြင့် အိန္ဒိယ၊ ပါကစ္စတန်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှင့် နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံတို့မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက အမြင်ချင်းဖလှယ်ပြီး မျှဝေဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သမဝါယမနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)တွင် Certificate in Digital Marketing and Innovation-CDMI(Batch-I) ဖွင့်လှစ်မည်

သန်လျင် ဩဂုတ် ၁၀

သမဝါယမနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းလမ်းဖြင့် ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို တတ်သိနားလည်ပြီး အသုံးပြုနိုင်စေရန်၊ ပြိုင်ဘက်လုပ်ငန်းများထက် သာလွန်သောဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတရားများ၊ နည်းလမ်းများနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများကို သိရှိစေရန်၊ လက်တွေ့ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ရာ၌ ကြုံတွေ့ရမည့် ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရာတွင် နည်းစနစ်ကျစွာ တွေးခေါ်တီထွင်ဆန်းသစ်နိုင်စေရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်စေရန်နှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာများကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ Certificate in Digital Marketing and Innovation-CDMI(Batch-I) Free Online Certificate Course ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ၊ အောက်တိုဘာလနှင့် နိုဝင်ဘာလများတွင် အပတ်စဉ် စနေနေ့နှင့် တနင်္ဂနွေနေ့များ၌ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၂ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်းသို့ တက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် <https://forms.gle/FX5QmvXRrJvYcF8U9> Link မှတစ်ဆင့် Google Form တွင် ဖြည့်စွက်ပြီး ၁၆-၈-၂၀၂၃ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင် သြဝါဒခံယူ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၀

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေ မဟာနာယကကျောင်း တော်ကြီးဘုရားခန်းမ၌ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ အမှူးပြုသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ တာဝန်ကျ ခုတ်ယူအဖွဲ့ခွဲ ဆရာတော်ကြီးများကို ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားသည်။



ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက လျှောက်ထားရာတွင် ဆရာတော်ကြီးများအား ဦးဦးဖျားဖျား လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုခွင့် ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် သမဏာနန္ဒ ဒဿန မင်္ဂလာတရားများ တိုးပွားရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ထေရဝါဒ ငါးနိုင်ငံအနက် ပရိယတ္တိ၊ ပဋိပတ္တိ၊ ပဋိဝေဓဟူသော သာသနာတော်ကြီး သုံးရပ်တွင် ဝိနည်းသိက္ခာပုဒ် ကျင့်သုံးရာ၌ အလေးအနက်ထားသည့် နေရာ

တွင်သော်လည်းကောင်း၊ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဆရာတော် ၁၅ ပါး ပေါ်ထွန်းနိုင်ခဲ့ခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတည်းသာရှိသည်ကို လေ့လာ တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ သာသနာတော်နှစ် ၅၀၀၀ တည်တံ့ရေးတွင် တပည့်တော်တို့၏ မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးတစ်ခုတည်းသာ နောက်ဆုံးခံတပ်ကြီးဖြစ်နေမည်ဟု ခံယူမိပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်မြတ်ကြီး သန့်ရှင်းတည်တံ့အခွန်ရှည်ပြန်ပွားစေရေးအတွက် ဆရာတော်ကြီးများက လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်သြဝါဒပေးတော်မူပါရန်

နှင့် တပည့်တော်တို့အနေဖြင့် ဆရာဒကာလက်တွဲ၍ ဝိုင်းဝန်းကူညီ ထောက်ပံ့အားပေး ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြလျှောက်ထားသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသက သြဝါဒကထာ မြက်ကြားရာတွင် မြတ်စွာဘုရား၏ သာသနာတော် မြတ်ကြီး သန့်ရှင်းတည်တံ့အခွန်ရှည် ပြန်ပွားရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စများစွာရှိပါကြောင်း၊ ထိုကိစ္စ

များကို မိမိသန္တာန်၌ထားပြီး လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက် တိုင်း အောင်မြင်မှုဆိုသည့်တရား များကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း မိန့်ကြားသည်။

မိန့်ကြား ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ကျောက်မဲ ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ စန္ဒနသာရက သြဝါဒကထာ မြက်ကြားရာတွင် အပူမာဒေန သမ္မာဒေထ မေ့မေ့လျော့လျော့ မနေကြနှင့်ဟူသည့် တစ်ခွန်း တည်းကိုသာ မြတ်စွာဘုရားရှင်က တပည့်ပရိသတ်များကို မှာကြားခဲ့ ကြောင်း၊ မည်သည့်အရာကိုမျှ ကာယကံဖြစ်စေ၊ ဝစီကံဖြစ်စေ၊ မနေကံဖြစ်စေ အမှတ်တမဲ့ မေ့မေ့ လျော့လျော့ဖြင့် မလုပ်မိကြစေရန် မြတ်စွာဘုရားရှင်က မှာကြား ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အားလုံးသော ပုဂ္ဂိုလ်များကလည်း ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ သာသနာ၏ အဆုံးအမသြဝါဒ ဖြစ်သည့် အပူမာဒေတရား လက်ကိုင်ထားပြီး မိမိတို့၏ ကာယကံ၊ ဝစီကံ၊ မနေကံတို့ကို ပြုမူပြောဆို ကြံစည်ဆောင်ရွက် လုပ်ကိုင်ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း မိန့်ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကျောက်မဲ

ဆရာတော်က ဘုရားဟောတရား တော်များကို မှတ်တမ်းတင် ထားခြင်းမှာ အထူးပင်ကောင်းမွန် ပြီး လူသားအားလုံးအမှန်တကယ် လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် အချက် များဖြစ်ပါကြောင်း၊ မကောင်း သည့် အလုပ်မလုပ်နှင့်၊ ကောင်း သည့် အလုပ်ကိုလုပ်၊ မိမိစိတ်ကို ဖြူအောင် ထားရမည်ဆိုသည့် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ၏ တရားတော်အတိုင်း လိုက်နာ ကျင့်သုံးရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အသင့်အတင့် နှလုံး သွင်းပြီး ယောနိသောမနသိကာရ လက်ကိုင်ထားပြီး ဆောင်ရွက် ပြောဆိုကြံစည်လုပ်ကိုင်ကြရန် သြဝါဒမိန့်ကြားသည်။ ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများအား ဝါဆို သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များ လှူဒါန်းပြီး နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော် ဆောင် ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ မဟာထေရ် မြတ်က လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့ အတွက် အနုမောဒနာနှင့် ရေစက် သွန်းတရား ဟောကြားချီးမြှင့်ပြီး ဆရာတော်ကြီးများကို နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးခြင်းသရုပ်ပြပွဲ အခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀

ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးခြင်းသရုပ် ပြပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် သပြေတန်းကျေးရွာရှိ တောင်သူ ဒေါ်ယုလွင်၏ လယ်၌ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တောင်သူများ တက်ရောက်ကြ သည်။ ဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်း ထွန်းဦးက စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ရာသီအချိန်မီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လက်မှုလယ်ယာစနစ်မှ စက်မှု လယ်ယာစနစ်သို့ မဖြစ်မနေကျော်ပြောင်းဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်သည့်အတွက် စက်ဖြင့်ထွန်ယက်ခြင်း၊ စက်ဖြင့် မျိုးစေ့ချခြင်း၊ စက်ဖြင့်စိုက်ခြင်း၊ စက်ဖြင့် ရိတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်များရှိ ထွန်စက် စခန်းကြီးများမှ တောင်သူများအတွက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တောင်သူများ အနေဖြင့် ဆန်စပါးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ အသုံးပြုခြင်း၊ နည်းစနစ် မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေကိုတန်ဖိုးထားသုံး

စွဲခြင်းနှင့် သွင်းအားစုများ ပြည့်ပြည့်ဝဝထည့်သွင်းပြီး စနစ်တကျဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက စားရေရှိကွာမှုလုံ ရေးနှင့် ဝမ်းစာပြည့်မီရေးအတွက် မိမိတို့ လိုအပ် သော ပန်းတိုင်သို့ရောက်ရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နေပြည်တော်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မှ တိုင်းဦးစီးမှူးက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေ၊ နေပြည်တော် စက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဦးစီးမှူးက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် သီးနှံအမျိုးမျိုးကို စက်ကိရိယာ အသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တောင်သူများ၏ မိုးစပါး ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးနေမှုနှင့် စပါးမျိုးစေ့ချ ပျိုးထောင်စက်၊ ကောက်စိုက်စက်နှင့် တွဲဖက်သုံး စပါးမျိုးစေ့ချကိရိယာ သရုပ်ပြဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုကြသည်။ ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းရေလျှောင့်



တစ်ရှင်းလင်းဆောင်၌ ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG) နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နေပြည်တော်ဆည်မြောင်းနှင့်ရေ အသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရေဆင်းရေလျှောင့်တစ် ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ ဆည်အတွင်းသို့ ရေဝင်ရောက်မှု၊ ရေသိုလှောင်ထားရှိမှု စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေမှု အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များကိုမှာကြားပြီး ဆည်အတွင်း ရေဝင်ရောက်မှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ

သည် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းနောင်၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်၊ တာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ မင်္ဂလာကန်အမှတ် (၂)၏ ကန်ပတ် လမ်းတွင် ဆောင်ရွက်နေသည့် မော်တော်ယာဉ် ရပ်နားရန် နေရာပါဝင်သော မြေယာရှုခင်းအတွက် မြေပြင်ဆင်နေမှုနှင့် ပန်းအလုပ်စိုက်ပျိုးမှု ကြာနှင့် ဗေဒါများ၊ အမှိုက်များကို ဆယ်ယူရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မင်္ဂလာကန်ရေပြင် ကြည်လင်သန့်ရှင်းစေရေး ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။ သတင်းစဉ်



မိုင်းပန်မြို့နယ်၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဓာတ်မြေဩဇာထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ

မိုင်းပန် ဩဂုတ် ၁၀

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုင်းပန်မြို့နယ်၌ မိုးစပါးပန်းတိုင် အထွက်နှုန်းရရှိစေရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ(ပထမ အကြိမ်)ထောက်ပံ့သည့် ဓာတ်မြေဩဇာပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ရုံးဝင်းအတွင်း၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဟန်ဇော်မြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်မိုးက မိုးစပါး ပန်းတိုင်

ထွက်ကတစ်ကေအတွက်တင်း၁၀၀နှင့်အထက်ထွက်ရှိစေရေးအတွက် ဓာတ်မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် စပါး သက်တမ်းအလိုက် ထည့်သွင်းရမည့်လုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ မိုင်းပန်မြို့နယ်တွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစေပေးခြင်း ၆၄၂၀ ရှိပြီး မိုးစပါးပန်းတိုင်စိုက် ဧက ၁၄၀၀ ရှိရာ မိုးစပါးပန်းတိုင်စိုက် တောင်သူ စုစုပေါင်း ၆၀ အတွက် ဓာတ်မြေဩဇာ စုစုပေါင်း အိတ် ၁၅၀ ကို (အခမဲ့) ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးထံမှ သိရ သည်။ မြို့နယ်(ပြန်ဆက်)

ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၀
 ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် (နေပြည်တော်) ဧည့်သည်ရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သော ဌာနအသီးသီးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



တင်ပြရသည့် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာတွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် တာဝန်ယူရသည့်ကဏ္ဍများအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ချက်များကို ပူးပေါင်း၍ ရေးသားပြုစုခဲ့

ကြောင်း၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာအရေးယူဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (FATF) ၏ စံသတ်မှတ်ချက်များအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အာဂျင်တီနာပူးတွဲအဖွဲ့၏ မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးတွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏

တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကို သေချာရှင်းလင်းတင်ပြနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
 ဆက်လက်၍ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင် တင်ပြမည့် အချက်များအပေါ် ကြိုတင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးနိုင်ရန်အတွက် ကျင်းပခဲ့သည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးခဲ့သည့် အကြောင်းအရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသည့် တာဝန်ရှိသူများက ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မုံရွာ၊ ဩဂုတ် ၁၀
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီး ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၂/၂၀၂၃) အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ DICA အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
 အမှာစကားပြောကြား ဦးစွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းတင်စိုးက အမှာစကားပြောကြားသည်။
 ဆက်လက်၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးညွှန်ကြားရာဇဝတ်မှုမှူး ဝင်းထွန်းကျော်က မူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေး



လုပ်ငန်းစီမံချက်ပါ လုပ်ငန်းများအပေါ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ပထမခြောက်လပတ် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများက မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနိမ့်နင်းရေး၊ အသိပညာပေးရေး၊ ဆေးကုသပေးရေးနှင့် အစားထိုးဖွံ့ဖြိုးရေး စသည့် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက် ပထမခြောက်လပတ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ရှေ့ဆက်၍ ဒုတိယ

ခြောက်လပတ်အတွက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများ ဆွေးနွေး တင်ပြမှုများအပေါ် တိုင်းဒေသကြီး မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များအား တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ကော့သောင်းမြို့၌ အခြေခံနှင့်မွမ်းမံ စက်ချုပ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ကော့သောင်း၊ ဩဂုတ် ၁၀
 ကော့သောင်းခရိုင် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက အခြေခံနှင့်မွမ်းမံ စက်ချုပ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကော့သောင်းမြို့နယ် စိုင်ဒင်းကျေးရွာ ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။
 အခမ်းအနားတွင် ကော့သောင်းခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးအောင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ခရိုင်အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးစိုးထက်အောင်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သင်တန်းနှင့် ပတ်သက်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါ်မြင့်မြင့်သီထံ စီမံကိန်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ချိုက သင်တန်းသုံးသင်ထောက်ကူပစ္စည်းများကို သင်တန်းသူများထံ ပေးအပ်သည်။
 အဆိုပါ အခြေခံနှင့်မွမ်းမံစက်ချုပ်သင်တန်းတွင် စိုင်ဒင်းကျေးရွာနေ သင်တန်းသူ ၁၀ ဦးအား သင်တန်းကာလ နှစ်လကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (ပန်းတနော်) ၌ လူငယ်စကားဝိုင်း ကျင်းပ

ပန်းတနော်၊ ဩဂုတ် ၁၀
 ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ်၌ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန တို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်စကားဝိုင်းကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာန (ပန်းတနော်) ရွှေ့နေသီရိခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
 ရှင်းလင်းပြောကြား အခမ်းအနားတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးကိုကိုမောင်က



လူငယ်စကားဝိုင်း ကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနဦးစီးအရာရှိ ဦးဆန်းထွဋ်က အားကစားနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြသည့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အထက်(၂)မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လူငယ်နှင့်အားကစား၊ လူငယ်နှင့်စာပေ၊ လူငယ်နှင့်ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့်မူးယစ်ဆေး၊ လူငယ်နှင့်

ပြည်သူ့နီတိ စသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ ဦးဆောင် ဆွေးနွေးသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားပေးသည်။
 ယင်းနောက် လူငယ်စကားဝိုင်းသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (ပန်းတနော်) အဆောက်အအုံအတွင်းရှိ ပြတိုက်ငယ်နှင့် ခင်းကျင်းပြသ ထားရှိသည်များ၊ အသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များအား လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာကြပြီး စာအုပ်စာစောင်များ ငှားရမ်းဖတ်ရှုကြောင်း သိရသည်။
 ပြည့်ဖြိုးကျော်(ပြန်/ဆက်)

မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် အမကကျောင်းများ ငွေစုငွေချေးသမဝါယမအသင်း နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၁၀
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် အမကကျောင်းများ ငွေစုငွေချေးသမဝါယမအသင်း ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်က အမက - ၃ မူလွန်ကျောင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြီး အသင်းသား အသင်းသူ ၁၁၉ ဦးအား အစုပေါ်အမြတ် ငွေကျပ် ၅၅၅၀၀၀ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၄၂၃၉၀၀ အား ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ကျော်စိုးမိုး(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)



ပဲခူးမြို့ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ အခြေခံစားသောက်ကုန်များ သွားရောက်ထောက်ပံ့

ပဲခူး၊ ဩဂုတ် ၁၀

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဩဂုတ် ၁၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပဲခူးမြို့နယ်အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သော ရပ်ကွက်များတွင် တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပရဟိတလူမှုရေးအသင်းများ၏ ရေဘေးကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ သွားရောက်၍ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များနှင့် သီးခြားလိုအပ်ချက်များ သွားရောက်ဖြည့်ဆည်းထောက်ပံ့ခဲ့သည်။



ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပဲခူးမြို့ မြို့သစ်(ဂ)ရပ်ကွက် ဆုတောင်းပြည့်တော်ကြီး ကျောင်းတိုက်၌ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ သွားရောက်၍ ဒေသခံပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားခဲ့ပြီး အခြေခံစားသောက်ကုန်ဆန်၊ ဆီ၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲ၊ ဆီ၊ ရေသန့်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ရေဝင်ရောက်သည့် ကျောက်ကြီးစုရပ်ကွက်အတွင်း စက်လှေများဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ပြည်သူများသွားလာရ လွယ်ကူစေရေး စက်လှေများဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရေးနှင့် အိမ်အရောက် ထမင်းထုပ်များ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ ပဲခူးမြစ်ရေကြီးမှုအား ပဲခူးမြစ်ကူးတံတားပေါ်မှ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပုညကုသလမြချမ်းသာ ဆွမ်းလောင်းဓမ္မာရုံ၌ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထမင်းထုပ်များ စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပဲခူးမြို့ ကျောက်ကြီးစုရပ်ကွက် အထက(ခွဲ) ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းနှင့် ပညာမွန်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့၌ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ သွားရောက်၍ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားခဲ့ပြီး အခြေခံစားသောက်ကုန် ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲဆား၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ ပဲခူးမြို့အတွင်း ရေများအမြန်ဆုံး ပြန်လည်ကျဆင်းစေရေး၊ ယာဉ်အန္တရာယ်/လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး၊ လျှပ်စစ်မီးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးအတွက် လူအသင့်စုဖွဲ့ထားရန်၊ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရေး၊ စာသင်ကျောင်းများ ရေဝင်ရောက်မှုအမြန်ဆုံး ပြန်လည်ကျဆင်းစေရေး၊ လယ်မြေများ ထိခိုက်/ပျက်စီးမှုလျော့နည်းစေရေး၊ ရေဝင်ရောက်သည့် ရပ်ကွက်များအတွင်း လုံခြုံရေးတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသူများအား လမ်းညွှန်မှကြားခဲ့ပြီး ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ချက်ပြုတ်ကျွေးမွေးနိုင်ရေး အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ဆန်၊ ဆီ၊ ဥ၊ ငါး အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းနှင့် အခင်းအကာအတွက် တာဝန်လက်ခံခြင်း ပေးအပ်ခဲ့သည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ခန္တီးမြို့နယ်တွင် လူငယ်များဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ

ခန္တီး၊ ဩဂုတ် ၁၀

ခန္တီးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အစိုးရစက်မှုလက်မှု(သိပ္ပံ)တို့ပူးပေါင်း၍ လူငယ်စကားပိုင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



မအီမြို့၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူနေအိမ်အချို့ ရေနစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပွား

မအီ၊ ဩဂုတ် ၁၀

ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ် မအီမြို့၌ သုံးရက်ခန့်အကြာ မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခဲ့၍ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်နှင့် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်တို့၌ လူနေအိမ်အချို့မှာ ရေနစ်မြုပ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း၍ ရေနစ်မြုပ်ခဲ့သည့် အိမ်ထောင်စုများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရေဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းထားရုံမက ယခုအချိန်တွင် ရေကျလာပြီဖြစ်၍ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးပါက အဆိုပါ အိမ်ထောင်စုများမှာ မကြာမီကာလ၌ မိမိတို့နေအိမ်များသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်နိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်ဌေး(ပြန်/ဆက်)



မြစ်ရေကြီးမှု အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀ စစ်တောင်းမြစ်

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေကျော်ခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ပဲခူးမြစ်

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ပဲခူးမြစ်ရေသည် ပဲခူးမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ နှစ်ပေကျော်ခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သံလွင်မြစ်

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ သံလွင်မြစ်ရေသည် ဘားအံမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ငါးပေခွဲခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဘီးလင်းမြစ်

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ဘီးလင်းမြစ်ရေသည် ဘီးလင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။

နန့်ယင်းမြစ်

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ နန့်ယင်းမြစ်ရေသည် မိုးကောင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ တစ်ပေကျော်ခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

နန့်ကောင်းမြစ်

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ နန့်ကောင်းမြစ်ရေသည် မိုးကောင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ နှစ်လက်မခန့် ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် မြင့်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

အကြံပြုချက်

သို့ဖြစ်ပါ၍ မဒေါက်မြို့၊ ပဲခူးမြို့နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်နှင့် မိုးကောင်းမြို့နယ်များအတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေမိုဟ်စိုပြည်နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။

မိုး/ဇေလ

ပြည်ဝဆီများကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လုံးဝရှောင်ကြဉ်ကြပါစို့

ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်း

စိုးနိုင်ထွန်း

မြန်မာစကားတွင် “ယုံကြည်” ဟူသည့် စကားလုံးတွဲလေးရှိသည်။ စကားလုံးအားဖြင့် နှစ်လုံးတည်းသာဖြစ်သော်လည်း နေရာတကာတွင် အင်မတန်မှ အရေးပါသောစကားလုံး ဖြစ်သည်။ “ယုံ”၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ အမှန်အဖြစ်မှတ်ယူသည်။ စိတ်ချသည်။ ဖြစ်ပြီး “ကြည်”၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ နှစ်သက်သည်။ သဘောကျသည်။ ဟု မြန်မာ အဘိဓာန်တွင် ဖွင့်ဆိုထားသည်။

မဖြစ်မနေတည်ဆောက်ထားရမည့် အခြေခံ Key Player

မည်သည့်အရေးကိစ္စတွင်မဆို ယုံကြည်မှု မတည်ဆောက်နိုင်ပါက နှစ်ဦးနှစ်ဖက် win-win solution ဖြစ်မလာနိုင်ပေ။ ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်း (Trust Building) ကို လျော့တွက်၍မရဘဲ အမြဲထည့်သွင်းစဉ်းစားထားဖို့လိုပေသည်။ အဘယ်ကြောင့်နည်းဟူမူ နိုင်ငံရေးတွင်လည်း သူမပါလျှင် မပြီး အရေးကြီးသည့်အရာဖြစ်သည်။ အခြားကဏ္ဍများဖြစ်သည့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ အိမ်ထောင်ရေး စသည့်နေရာစုံတို့တွင် မဖြစ်မနေတည်ဆောက်ထားရမည့်အခြေခံ Key Player ကြီးပင် ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ဩစတြေးလျကဗျာဆရာမ Alison Croggon က “If we do not trust one another, we are already defeated. ကျွန်ုပ်တို့သည် တစ်စုံတစ်ယောက်ကို မယုံကြည်ပါက အစကတည်းက ရှုံးနိမ့်ပြီးဖြစ်သည်။” ဟု ယုံကြည်မှု၏ အရေးကြီးပုံကို ဆိုထားသည်။ အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့ ဆရာနှင့်တပည့်၊ ခင်ပွန်းနှင့်ဇနီး၊ မိဘနှင့်သားသမီး၊ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမား၊ ဆရာဘုန်းကြီးရဟန်းနှင့် တပည့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမ စသည့်နယ်ပယ်အသီးသီး တို့တွင် ယုံကြည်မှုကောင်းစွာတည်ဆောက်နိုင်မှသာ စည်းစဉ်းလုံးလုံးဖြင့် ဆောင်ရွက်စီမံနိုင်မည် ဖြစ်ပြီး ပြုမူလုပ်ဆောင်သမျှတို့တွင် အရာထင်တွင်ကျယ်မည်ဖြစ်သည်။

တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုနှင့်တစ်ခု၊ အသိုက်အဝန်းတစ်ခုနှင့်တစ်ခု၊ တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ယုံကြည်မှုပျောက်ဆုံးသွားပါက သံသယများဝင်လာကာ အကောင်းမမြင်တော့ပေ။ ကောင်းသောရည်ရွယ်ချက်နှင့် ကောင်းသောအလုပ်ပင်ဖြစ်သော်လည်း အဆိုးဘက်မှကြည့်သောကြောင့် အဆိုးသာမြင်တော့သည်။ ထို့ကြောင့် ကြာလာသည့်အခါ သံသယအမှန်းတရားများ တိုးပွားလာပြီး စကားများရန်ဖြစ်သည်မှအစ စစ်ပွဲများဖြစ်သည်အထိပင် ဦးတည်လာတော့သည်။

မှန်ကန်မှုမရှိခြင်း၊ ရိုးသားမှုမရှိခြင်း၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုမရှိခြင်း၊ ပေးထားသောကတိပျက်ခြင်း၊

တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုမရှိခြင်း၊ ကွယ်ရာတွင် တစ်ဦးမကောင်းကြောင်း တစ်ဦးကပြောခြင်း၊ လျှို့ဝှက်ရမည့်ကိစ္စများကို မလျှို့ဝှက်နိုင်ဘဲ ထုတ်ဖော်ခြင်း၊ ကိုယ်နှုတ်မစောင့်စည်းခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး လေးစားမှုမရှိခြင်းတို့သည် ယုံကြည်မှုကို ပျက်ပြားစေသော အခြေခံအကြောင်းတရားများပင် ဖြစ်သည်။ မိမိမှာအပြစ်ရှိလျက် မရှိသလို ဟန်ဆောင်တတ်သည့်မာယာနှင့် မိမိမှာ မရှိသော ဂုဏ်ကို ရိုဟန်ဆောင်တတ်သော လောဘတစ်မျိုး ဖြစ်သည့် သာဠေယျတို့သည်လည်း အချင်းချင်း ယုံကြည်မှုပျက်ပြားစေသော အကြောင်းတရားများ ဖြစ်သည်။ ပညာရေးနယ်ပယ်တွင်လည်း

မည်သည့်အရေးကိစ္စတွင်မဆို ယုံကြည်မှုမတည်ဆောက်နိုင်ပါက နှစ်ဦးနှစ်ဖက် win-win solution ဖြစ်မလာနိုင်ပေ။ ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ခြင်း (Trust Building) ကို လျော့တွက်၍မရဘဲ အမြဲ ထည့်သွင်းစဉ်းစားထားဖို့လိုပေသည်။ အဘယ်ကြောင့်နည်းဟူမူ နိုင်ငံရေး တွင်လည်း သူမပါလျှင် မပြီး အရေးကြီးသည့်အရာဖြစ်သည်။ အခြားကဏ္ဍ များဖြစ်သည့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ အိမ်ထောင်ရေး စသည့်နေရာစုံ တို့တွင် မဖြစ်မနေတည်ဆောက်ထားရမည့် အခြေခံ Key Player ကြီး ပင်ဖြစ်

ကျောင်းသားများရော ဆရာများပါ ရိုးရိုးသားသား ဆည်းပူးလေ့လာသင်ကြားပို့ချမှသာ ကျောင်းသားနှင့် ဆရာကြားသာမက ပညာရေးစနစ်နှင့် ပြည်သူ့ လူထုကြားတွင် ယုံကြည်မှုပျောက်ဆုံးခြင်းဘေးမှ ကင်းဝေးမည်ဖြစ်သည်။

ယုံကြည်မှု၊ အားကိုးမှုများ ပျောက်ဆုံးသွားမည် နိုင်ငံရေးတွင်လည်း ရွေးကောက်ခံကိုယ်စား လှယ်များသည် မဲဆွယ်စည်းရုံးစဉ်က ပြောခဲ့သော စကား၊ ပေးခဲ့သောကတိများကို အမှန်တကယ် ရွေးကောက်ခံရချိန်တွင် မဖြည့်ဆည်း၊ မဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ပါက အဆိုပါကိုယ်စားလှယ်သာမက ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဆက်စပ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ ကိုပါ ယုံကြည်မှု၊ အားကိုးမှုများ ပျောက်ဆုံးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၀၃ ခုနှစ် အမေရိကန်သမ္မတ ဂျော့ဒဗလျူဘူရှ် လက်ထက်တွင် အီရတ်နိုင်ငံ၌ ဖျက်အားပြင်း လက်နက်များရှိသည်ဟု စွပ်စွဲကာ အမေရိကန်နှင့် ၎င်းတို့၏ အပေါင်းပါတို့သည် အီရတ်နိုင်ငံအတွင်း ကျူးကျော်စစ်ပွဲကြေညာသည်။ သို့သော် အီရတ်နိုင်ငံ

အတွင်း၌ မည်သည့်ဖျက်အားပြင်းလက်နက်မျှ ရှာတွေ့ခြင်းမရှိပေ။ အကျိုးဆက်အားဖြင့် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံအားလုံးက အမေရိကန်နှင့် ယင်း၏အပေါင်းပါတို့အပေါ် ယုံကြည်မှုလျော့ကျကာ မေးခွန်းများ မေးစရာဖြစ်လာခဲ့တော့သည်။ နိုင်ငံရေးရိုးသားမှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု မရှိခြင်းပင်ဖြစ်ပြီး ကြီးနိုင်ငံ ငယ်ညှဉ်းပြုမှုခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

ယုံကြည်မှုပျောက်ဆုံးလာပါက...

တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး ယုံကြည်မှုပျောက်ဆုံး လာပါက မိမိတို့၏အတွေးများ၊ အမြင်များကို ပွင့်လင်းစွာပြောဆိုရန် ခက်ခဲလာသည်။ မိမိတို့၏ နောက်ကျောအား ဓားထိုးခံရခြင်း၊ သစ္စာဖောက်

သည့်ပစ္စည်းဖြစ်သည်။ ထိရောက်သောပေါင်းသင်း ဆက်ဆံရေး၏ မရှိမဖြစ်အရာလည်းဖြစ်သည်။ လူမှု ဆက်ဆံရေးအားလုံးကို ထိန်းချုပ်ထားသည့် အခြေခံဥပဒေကြီးလည်းဖြစ်သည်။” ဟု ရေးသား ထားသည်။

နောက်ဆက်တွဲပြဿနာများ ပေါ်ပေါက် တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး ယုံကြည်မှုပျောက်ဆုံး သည့်အထဲတွင် ခေါင်းဆောင်များအချင်းချင်း သံသယများဝင်၍ ယုံကြည်မှုပျောက်ကာ တင်းမာ မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာပါက နောက်လိုက်များအတွက် အင်မတန်မှ အနေခက်၊ အနေကျပ်ဖြစ်ရသည်။ အကျိုးဆက်အားဖြင့် ယင်းအဖွဲ့အစည်းသည် ကြာရှည်မရပဲတည်နိုင်တော့ဘဲ အကွဲကွဲအပြားပြား သူတစ်လူ ငါတစ်မင်းဖြစ်ကာ မလိုလားအပ်သည့် နောက်ဆက်တွဲပြဿနာများ ပေါ်ပေါက်လာခြင်း ဖြစ်သည်။ ယင်းအဖြစ်မျိုး ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံတွင် ကြုံခဲ့ ပူးကြပြီဖြစ်သည်။ အထင်ရှားဆုံးမှာ လွတ်လပ်ရေး ရခါစက တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေး၊ နိုင်ငံတည် ဆောက်ရေးများ အသွယ်အသွယ်အသွယ်အသွယ် နုနယ်သေးသောအချိန်ကာလတွင် တစ်တိုင်းပြည် လုံးက အားကိုးနေရသည့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း တည်ထောင်ခဲ့သော ဖဆပလအဖွဲ့ကြီးသည် သန့်ရှင်းဖဆပလနှင့် တည်မြဲဖဆပလဟူ၍ နှစ်ခြမ်းကွဲကာ အခြားမလိုလားအပ်သည့် နောက်ဆက်တွဲပြဿနာများဖြစ်ပေါ်ပြီး တိုင်းပြည် ၏အခြေအနေမှာ ယိမ်းယိုင်ခဲ့ရသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ရ သည့်မှာ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ယုံကြည်မှုတည်ဆောက် နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ သံသယဖြစ်လာကြရာမှ တင်းမာမှု များဖြစ်ပေါ်ကာ အခြေအနေများ ဆိုးရွားလာခြင်း ဖြစ်သည်။ အိမ်တစ်အိမ်တွင် မိဘနှစ်ပါးသည် အခြားလူမှုရေးပြဿနာများကြောင့် စကားများ ရန်ဖြစ်ကြလျှင် မိဘနှစ်ပါးကို အားကိုးနေရသည့် ကလေးတို့မှာမူ နေစရာပင်မရှိ ဖြစ်ရသည်။ ထို့အတူပင် တိုင်းပြည်သားတို့မှာလည်း ကလေး ငယ်များပမာ စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်ကြရသည်။

ထို့ကြောင့် ယုံကြည်မှုတည်ဆောက် ကော် (glue) ကောင်းကောင်းဖြင့် တစ်ဦးအပေါ် တစ်ဦး ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ နိုင်ငံတိုင်း နိုင်ငံတိုင်းသည်လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့အစည်း တိုင်းနှင့် အသိုက်အဝန်းတစ်ခုစီတိုင်းသည်လည်း ကောင်း၊ လူတစ်ဦးချင်း တစ်ယောက်ချင်းတိုင်း သည်လည်းကောင်း ကောင်းမွန်သာယာသော လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်း၊ စည်ပင်ပြောသောနိုင်ငံ၊ တိုးတက်မြင့်မားသော ပညာရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်း သာယာသော ကမ္ဘာသစ်ကြီးကို ဖန်တီးဖော်ဆောင် နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ။

ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၀

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈



နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ဦးဘလွင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆန်းဝင်းက လူငယ်စကား ပိုင်းကျင်းပရခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒဂုံမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ဝါဝါဦးက ကျေးဇူးတင် စကားပြောကြားပြီး ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲကိုစတင်ရာ ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀ ဦးက မှူးယစ်ရန်စွယ် တို့ကာကွယ်၊ ပညာရဲ့ရင့် ပွဲလယ်တံ၊ ယနေ့လူငယ်နောင်ဝယ်လူကြီး၊ အစဉ်ရေးရှု မြန်မာယဉ်ကျေးမှု၊ ကျန်းမာခြင်းသည်လတ်တစ်ပါး၊ အားကစားဖြင့်နိုင်ငံမြှင့်တင်စို့၊ ချစ်မြတ်နိုးစရာမြန်မာ့အနုပညာ၊ စာပေမြင့်မှလူမျိုးတင့်မည်၊ ပညာ

ရေးဖြင့်ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သောနိုင်ငံတော်ကြီး တည်ဆောက်အံ့၊ I have a Dream စသည့်ခေါင်းစဉ်ပါ အကြောင်းအရာများဖြင့် ယှဉ်ပြိုင် ခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆုနှင့် အထူးဆုရရှိခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီး ဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနက ခင်းကျင်းပြသထားသော အသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များ၊ သုတ၊ ရသစာအုပ်များကို တက်ရောက်လာကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

အောင်မြင်(ပြန်/ဆက်)

ကုန်သွယ်/စီးပွား

မောတောင်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၀
မောတောင်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၇ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ပို့ကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သည် ၃၀၀၀၀၀၀ ဒေါ်လာ သန်း၊ သွင်းကုန်တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သည် ၃၀၀၀၀၀၀ ဒေါ်လာ သန်း စုစုပေါင်း ကုန်သွယ်မှု ပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သည် ၃၀၀၀၀၀၀၀ ဒေါ်လာ သန်း ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သည်။

ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း ကြက်သွန်နီ ဈေးနှုန်းဈေးကွက်နှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု

ဆိပ်ဖြူ ဩဂုတ် ၁၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူ မြို့ရှိ ကြက်သွန်နီ ကုန်စည်ခိုင်၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ အစောပိုင်း အချိန်တွင် ကြက်သွန်နီဈေးနှုန်း များ ကျဆင်းရာမှ ဇူလိုင်လ စတုတ္ထပတ်တွင် ဈေးနှုန်းပြန် လည်မြင့်တက်လာကြောင်း သိရ သည်။ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ကြက် သွန်နီတစ်ပိဿာလျှင် ဇူလိုင်လ တတိယပတ်တွင် အမြင့် ဈေး ကျပ် ၁၈၅၀ မှ အနိမ့်ဈေး ကျပ် ၁၇၅၅ ကျပ် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဇူလိုင်လ စတုတ္ထပတ်တွင် အမြင့် ဈေး ကျပ် ၂၀၅၅ ကျပ်မှ အနိမ့်ဈေးကျပ် ၁၉၀၀ ဖြင့် လည်းကောင်း ဈေးနှုန်းအနည်းငယ် မြင့်တက်၍ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



သတင်းအရင်းအမြစ် - စီးပွား/ကူးသန်း

အာဆီယံ ယူ-၂၃ မှ ကူပိတ် ယူ-၂၃ အသင်းနှင့် မြေစမ်းပွဲကစားမည်ဖြစ် သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဂျာမန်နိုင်ငံသား ဖိုက်ရှ်အွန်တိုင်နာက ကိုင်တွယ်နေ ပြီး အာဆီယံ ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲအပါအဝင် နိုင်ငံတကာ ပြိုင်ပွဲသုံးခုအတွက် တစ်ပေါင်းတည်းပြင်ဆင်နေခြင်း ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ ဘုရင့် နေောင် ကုန်စည်ခိုင် ပြည်မြို့ နှင့် ပုသိမ်မြို့များသို့ နေ့စဉ် တင်ပို့လျက်ရှိပြီး ပြည်ပဈေး ကွက်အနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ မြဝတီ၊ မော်လမြိုင်နှင့် မူဆယ်မြို့တို့ မှတစ်ဆင့် တင်ပို့လျက်ရှိ သည်။ ဇူလိုင်လအတွင်း ကုန်စည် စီးဆင်းမှုအနေဖြင့် ရန်ကုန် ဘုရင့်နေောင် ကုန်စည်ခိုင် ဈေးကွက်သို့ ၁၂ ဘီးယာဉ်အစီး ၈၀ ဖြင့် ပိဿာချိန် ရှစ်သိန်းခန့်၊ မြဝတီမြို့သို့ တွဲကား ၃၃ စီးဖြင့် ပိဿာချိန် ခြောက်သိန်း၊ မူဆယ်မြို့သို့ ၂၂ ဘီးယာဉ်လေးစီး ဖြင့် ပိဿာချိန် လေးသောင်း ခန့်၊ မော်လမြိုင်မြို့သို့ ၂၂ ဘီးယာဉ် သုံးစီးဖြင့် ပိဿာချိန် သုံး သောင်းခန့်၊ ပြည်မြို့သို့ ခြောက်ဘီးယာဉ် ၂၂ စီးဖြင့် ပိဿာချိန် တစ်သိန်းခွဲ၊ ပုသိမ်မြို့ သို့ ခြောက်ဘီးယာဉ် ၂၄ စီးဖြင့် ပိဿာချိန် နှစ်သိန်း စုစုပေါင်း ကြက်သွန်နီပိဿာချိန် ၁၈ သိန်းခန့်၊ တန်ချိန်အားဖြင့် ၂၉၃၉ တန်ခန့် ကုန်စည်စီးဆင်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ကိုညီလေး ဓာတ်ပုံ-MFF

တိုင်းရင်းသားရေးရာ (၁၂) Ethnic Affairs (ဇူလိုင် ၂၀၂၃) ထွက်ပြု



၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လထုတ် တိုင်းရင်းသားရေးရာစာစောင် အမှတ်(၁၂)တွင်
- ထားဝယ်ထိမ်းမြားခြင်းခေလေ
- လီဆူတိုင်းရင်းသားတို့၏ မိသားစုမျိုးရိုးစဉ်လာ အမည်မှည့်ခေါ်ပုံများ
- ငြိမ်းချမ်းရေးဆေးစွမ်းရည်
- ရှမ်းစော်ဘွားအမည်ခံ နေစော်ဘွားများ
- အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းသာယာသော အနာဂတ် နိုင်ငံတော်
- မွန်တိုင်းရင်းသားတို့၏ နလုံးသားထဲက လင်းလက်ကြယ်တစ်ပွင့်
- ယုံကြည်မှု၏ စွမ်းအား
အပါအဝင် အခြားစိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ ဆောင်းပါးများ စုံလင်စွာဖြင့် ထုတ်ရှိလာပြီ ဖြစ်ပါသည်။

အင်းစိန်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဖလား မြို့နယ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသား (အလွတ်တန်း) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဖလား မြို့နယ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသား (အလွတ်တန်း) ဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက တောင်သူ ကုန်းရပ်ကွက် မင်းကွန်းကျောင်းလမ်း အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းအိမ်ရာဝင်းအတွင်းရှိ ရွှေအင်းစိန် မြက်ခင်းတု ဖူဆယ်ဘောလုံးကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဦးစွာ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၅ သင်းမှ ပထမ ဆုရရှိသည့် အင်းစိန်မြို့နယ် မြို့သစ်(က-ခ) ရပ်ကွက်အသင်းအား ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန့်ဇင်က ဂုဏ်ပြုဆုငွေ၊ ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ် နှင့် တံခွန်စိုက်ဖလား ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဧည့်သည်အဖြစ် သရုပ်ပြလာရောက် ဝ ကျောပုံးမှ အသက် ၃၀ အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဟယ်ရီကိန်း ဟာ စပါးအသင်းနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ် သက်တမ်းက တစ်နှစ်ကျန်ရှိနေသေးပြီး လက်ရှိ အချိန်မှာ စပါးအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့ ဆုံးဖြတ် ချက်ထားပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ဒုတိယ ၁၀ ရက်ပတ်အတွက် မိုးလေဝသနှင့်လေပေခ ခန့်မှန်းချက်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ကြိမ် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ အနောက်တောင်မှတစ်ဆင့်လေသည် ကပ္ပလီ ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် အားအသင့်အတင့်မှ အားကောင်းနိုင်သည်။

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တွံတေးခရိုင်၊ ဒလမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၀၊ မြေကွက်အမှတ်-(၁၃၇၀)၊ ကနောင်လမ်းမကြီး၊ အကျယ်အဝန်း(၄၀ပေ x ၆၀ပေ) ရှိ ပါမစ်မြေအမျိုးအစား မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့သည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဖြူပြင်နှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန နှင့် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြေယာဌာန မြို့မြေစာရင်းတို့တွင် ဦးမန်ယာပေါ်(TTE-၁၃၇၁၅) အမည်ဖြင့် မှတ်သားတင်ရှိပါသည်။ ယခုရောင်းသူ ဦးမန်ယာပေါ်(၁၂/ပဇာ(နိုင်)၀၃၆၅၄၆) က အမည်ပေါက်ထံမှ (၂၄-၂-၂၀၂၃)ရက်စွဲပါ နှစ်ဦးသဘောတူ အိမ်ခြံမြေကွက်စာချုပ်အရ တရားဝင် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင် လက်ရောက်ရရှိပြီး အရှုပ်အထွေးကင်းရှင်းကြောင်း တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လက်ရှိထား စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိကြောင်း၊ ရောင်းချသော ပါမစ်(မိတ္တူမှန်)အား ပြသပြီး ထိုပါမစ်(မိတ္တူမှန်)သည် အိုးအိမ်ဦးစီးဌာနမှ အမှန်တကယ် ထုတ်ပေးထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုပြီး အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်း ရောင်းချလိုကြောင်း အဆိုပြုကြမ်းလွမ်းယူခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုသူများသည် ဤကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပါမစ်(မူရင်း)ဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေအရ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်စန္ဒာဝင်း (LL.B, LL.M) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၇၉၀) အမှတ်-၁၇၈၊ အခန်း(၅)၊ ဒုတိယ၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၃၁၁၅၀၊ ၀၉-၈၀၀၀၃၅၈၀

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ၄၀-ရပ်ကွက်၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ အမှတ်-၁၁၂၃ ဟုခေါ်တွင်သော မြေနှင့်အိမ်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၀၊ မြေကွက်အမှတ်- ၁၁၂၃၊ ဧရိယာ (၀.၀၅၄၄) ဧက၊ မြေအမျိုးအစား - နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား မြို့မြေစာရင်း၏ အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဒေါ်စိန်မာ(၁၂/မကခ (နိုင်) ၀၁၀၆၅၂) [၄င်း၏ကိုယ်စား ရန်ကုန်မြို့စာချုပ်စာတမ်းများမှတ်တင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်- ၁၂၅၆၁/၂၀၂၃ (၃-၇-၂၀၂၃) ရရှိသူ ဦးအောင်ကိုကို (ဘ) ဦးခင်စင် (ခ) ဦးခင်စိန် [၉/ခအေ(နိုင်)၀၁၅၇၈၈] က မိမိ တစ်ဦးတည်း ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် နှစ်ဖက် သဘောတူညီထားသော ရောင်းဖိုးငွေအနက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက် အရေးဆိုနိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်း မရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ် ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးဟိန်းစိုး ဦးသန်းဦး အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၉၃၃) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၈၇၅) အမှတ် (၄၆)၊ ပထမထပ် (၁)၊ ဗဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ ၃၅-ရပ်ကွက်၊ ငွေတောင်သစ္စာလမ်း၊ အမှတ်-၉၈၆/က ဟုခေါ်တွင်သော မြေနှင့်အိမ်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၅၊ မြေကွက်အမှတ် - ၉၈၆/က၊ ဧရိယာ (၀.၀၇၅၄) ဧက၊ မြေအမျိုးအစား - နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးအောင်သောင်းတင် [၁၂/ရကန (နိုင်) ၀၅၀၈၉၂] အမည်ပေါက်လျက်ရှိပြီး ၄င်းထံမှ အရပ်ကတိအရောင်းအဝယ်စာချုပ်အဆက်ဆက်အရ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ဝယ်ထားရှိသူ ဦးတင်လွင်ဦး [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၆၈၇၇၈] က မိမိတစ်ဦးတည်းပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် နှစ်ဖက်သဘောတူညီထားသော ရောင်းဖိုးငွေအနက် စရန်ငွေတစ်စိတ် တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်အရေးဆိုနိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးဟိန်းစိုး ဦးသန်းဦး အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၈၉၃၃) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၈၇၅) အမှတ် (၄၆)၊ ပထမထပ် (၁)၊ ဗဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြေအရပ်ကွက်၊ (၇)ဈေးလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၀၀၈၅)၊ အကျယ်(၄၀'x၆၀')ရှိ ဦးမောင်သိန်း အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်ထွက်ရှိထားသော မြေကွက်ပေါ်၌ နှစ်ခန်းတွဲ(၆)ထပ် RCကန်ထရိုက် တိုက်ဆောက်လုပ်ရာမှ မြေရှင်၏အကျိုးခံစားခွင့်အဖြစ်ရရှိထားသော ပဉ္စမထပ် (ခေါင်းရင်းခြမ်း)အခန်း အကျယ်(၁၈'x၇၄')ရှိ အမည်ပေါက် ဦးမောင်သိန်း၏ စနစ်ဖြစ်သူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြမှအရောင်းအဝယ်စာချုပ်အရ ကွယ်လွန်သူ ဦးမောင်သိန်း၏ အမွေဆက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိသူအဖြစ် ရရှိပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အရှုပ်အထွေးကင်းကြောင်း၊ လွတ်လပ်စွာလွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုလျက် ရောင်းချ လာသောကြောင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ [၁၂/မကတ(နိုင်) ၀၇၃၅၅၆]မှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေ၍ ဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်ပါ သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါ အရောင်းပစ္စည်းတိုက်ခန်း၏ ပိုင်ရှင် ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြနှင့်ပတ်သက်၍ တစ်စုံတစ်ရာ ကန့်ကွက်လိုပါက တရားဝင်ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့ရက် မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် အကယ်၍ ကန့်ကွက် မည့်သူမရှိပါက ဤတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီးပြတ် အောင်မြင်သည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိ စေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ (LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၉၉၈) ဖုန်း-၀၉-၄၅၂၉၁၂၉၇

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁ကမ- ၁၄/ဝမ်းချို၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၂၃၂၊ ဧရိယာ(၀.၀၅၄၄) ဧက၊ မြေအမျိုးအစား - နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား မြို့မြေစာရင်းတွင် ဦးအောင်သောင်းတင် [၁၂/ရကန (နိုင်) ၀၅၀၈၉၂] အမည်ပေါက်လျက်ရှိပြီး ၄င်းထံမှ အရပ်ကတိအရောင်းအဝယ်စာချုပ်အဆက်ဆက်အရ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ဝယ်ထားရှိသူ ဦးတင်လွင်ဦး [၁၂/ဥကမ(နိုင်)၀၆၈၇၇၈] က မိမိတစ်ဦးတည်းပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် နှစ်ဖက်သဘောတူညီထားသော ရောင်းဖိုးငွေအနက် စရန်ငွေတစ်စိတ် တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်အရေးဆိုနိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်သဲနွယ် (LL.B, D.B.L, D.I.L) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ် - ၁၅၅၆၉) အမှတ် (၈/၁)၊ ၂-လမ်းသွယ် (၂)၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း - ၀၉-၄၀၁၆၂၀၀၆၊ ၀၉-၇၉၉၂၆၀၉၃

စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ စမ်း/တောင်ရပ်ကွက်၊ မင်းလမ်း၊ အမှတ်(၆၉)ရှိ ၂ ခန်းတွဲ(၄)ထပ်(၅)လွှာတိုက်၏ (မြေထိပ်+ ပထမထပ်)(မြေရင်းခန်း)၊ (၁၇ပေ x ၁၆ပေ)ခန့်ရှိ ရေ မီးအစုံပါဝင်သည့်တိုက်ခန်း(၂)ခန်းအား ဝယ်ယူရန် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

အထက်ပါတိုက်ခန်းအား ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်အဆက်အစပ်များဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ဆုမြတ်လှိုင်[၁၂/အလန(နိုင်)၀၄၂၆၉၉၂]ထံမှ ဦးသိန်းဆွေ[၇/မလန(နိုင်)၀၄၀၆၆၃၂]က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ပိုင်ရှင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူများ အနေဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်မာသောစာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား မူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ယနေ့မှစ၍(၇)ရက်အတွင်း လက်ရှိတိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- Japan-ဘုန်းမြင့်(ငါးသိန်းချောင်း)(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၃၀၄၀၆/၃၁-၅-၀၉၈၇) အမှတ်(၂)၊ ဝါးခယ်လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်။ Ph:09-767772099, 09-774597373, 09-767779901

မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေနှင့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများအရ Mingalaba Thitikorn Microfinance Company Limited ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် ရန်ရှိသည့် အကြွေးများတောင်းခံရန် သတ်ပေးခြင်း

၁။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃ ရက်နေ့ ကုမ္ပဏီရုံးခန်းတွင် ပြုလုပ် ကျင်းပ သော သာမန်ထက်ထူးကဲသော အထူးအစည်းအဝေး ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်ချက် များအရ Mingalaba Thitikorn Microfinance Company အား အစု ရှယ်ယာဝင်များ၏ ဆန္ဒအလျောက် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရန် အတည် ပြု ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ၎င်းအစည်းအဝေးတွင် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိကို ဒေါ်စန်းစန်းမော် (B.Com(Q), CPA, Certified Public Accountant P-1199, MAIP Membership Number- 00188) လက်မှတ်ရ ပြည်သူ့စာရင်းကိုင်အား ခန့်အပ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ တရားဝင်စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိဖြစ်သော ကျွန်ုပ်ထံသို့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ကုမ္ပဏီမှရန်ရှိသည့် ကြွေးမြီများအား မြီရှင်ဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံ တောင်းခံကြပါရန် အကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။

ဒေါ်စန်းစန်းမော် B.Com (Q), CPA, Certified Public Accountant P-1199 MAIP Membership Number-00188

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-(၅၅)၊ ရွှေရတနာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်-(၁၁၈)၊ (အလျား ၄၀-ပေ x အနံ ၆၀-ပေ)၊ (၂၄၀၀)စတုဂံပုံပုံပေ အကျယ်အဝန်းရှိ ဒေါ်ကြယ်ကြယ် (AA - ၀၃၇၈၂၉) တစ်ဦး တည်း အမည်ပေါက် မြေချုပ်ပါမစ်မြေကွက်အနက်မှ တရားဝင် မှုခွဲမိတ်ဆွေအဖြစ် (မြေကွက်၏ခေါင်းရင်းခြမ်း)/မြေကွက်ကြီးကို မျက်နှာချိုကြည့်သော် ညာဘက် အခြမ်း)/ (မြေကွက်အမှတ်(၁၂)နှင့် ကပ်လျက်ဘက်ရှိသောအခြမ်း) ရှိ (အလျား ၂၀-ပေ x အနံ ၆၀-ပေ)အကျယ်အဝန်းရှိသော မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့ကို အရောင်းအဝယ် အရပ်ကတိစာချုပ်အဆက်ဆပ်ဖြင့် တရားဝင် ဝယ်ယူ လက်ရောက်ပိုင်ဆိုင်၍ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့် ရှိသူဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ[၁၂/ပဇာ(နိုင်)၀၆၅၅၄၆] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ(ခ)ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ [၇/ တနပ(နိုင်)၀၆၆၅၄၆]က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ် တစ်ဒေသ ဖြစ်သော စရန်ငွေ အချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ပိုင်ဆိုင်သူ အထောက်အထား (မူရင်း)များဖြင့် ယနေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နှင့် ကန့်ကွက်မည့်သူ မရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည် အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်ငဝါထွန်း (LL.B, M.B.L, D.B.L, D.I.R) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၃၀၃/၁၃) တိုက်အမှတ်-(၄၅)၊ (မြေထိပ်/ခေါင်းရင်းခန်း)၊ အသကာလမ်း၊ နတ်ချောင်းရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၄၃၀၂၃၁၃၈

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၁/ရပ်ကွက်၊ ထူပါရုံ (၁၁)လမ်း၊ အမှတ် (၁၃၈၁/က)၊ (အလျား x အနံ) (၁၃ပေx၆၀ပေ) အကျယ်အဝန်းရှိ မလှဝင်းပါ-၃ အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်ကို လက်ရှိပိုင်ဆိုင်အကျိုး ခံစားလျက်ရှိသော ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း [၁၂/သကတ(နိုင်)၀၉၅၅၅၂] ထံမှ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးမောင်မောင်ကြယ်[၁၂/ ဥကတ(နိုင်) ၀၇၃၅၅၆]သည် အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ မြေကွက်နှင့်နေအိမ်တို့၏ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ် အားလုံးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ပိုင်ရှင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ကြော်ငြာ ပါသည့်ရက်မှ (၁၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားမူရင်း များနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ် ရက်ကျော်လွန်ပါက အပြီးအပိုင် အရောင်းအဝယ်ကို ပြီးဆုံးအောင်မြင် သည်အထိ ဆက်လက်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးလှဦး (စဉ်-၄၄၄၉၄) အထက်တန်းရှေ့နေ အမှတ်(၂၄)၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ ဗဟာအေးရပ်ကွက်၊ ဒေါ်ပုံမြို့နယ်။ ဖုန်း-၀၉-၉၆၀၆၀၆၀၆၀

အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၅-၈)၊ မြေကွက် အမှတ်(၄၄)၊ မြေအမျိုးအစား(တီ လ/န-၃၉)(စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနခန်းမြေ အဖြစ် အသုံးပြုရန်သတ်မှတ်)ဧရိယာ(၀.၀၇)ဧကရှိမောင်သာယာ မညွန့် အမည်ပေါက် မြေကွက်ကြီးအနက်မှ တရားဝင်မှုခွဲမိတ်ဆွေအဖြစ်အကျယ်အဝန်း (၃၀ပေx ၆၀ပေ)ရှိ ယခုအခေါ် အမှတ်(၄၆)၊ ရွက်လှလမ်းသွယ်(၃)၊ အနောက်ကြိုကုန်း ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့ဟု ခေါ်တွင်သည့် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက် ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော နေအိမ်တစ်လုံးအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို အဆင့်ဆင့် စာချုပ်များဖြင့် ဦးစောထွေး [၁၂/ကမ(နိုင်) ၀၀၄၉၈]မှ [၂၈-၃-၂၀၂၁]ရက်စွဲပါ "နှစ်ဦး သဘောတူ အိမ်ခြံမြေအရောင်းအဝယ် ကတိစာချုပ်"အရ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဦးစောထွေးက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင် ထားပြီး တရားဝင်လက်ရှိထား ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးစောထွေး၏ သဘောတူခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ဤမြေနှင့်အိမ်အား ရောင်းချခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း၊ လေးကမ်းခြင်း၊ လျှော့နှံခြင်း၊ တားမြစ် ပိတ်ပင်ခြင်း၊ အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် တစ်စုံတစ်ရာ ပြုလုပ် သုံးစွဲခြင်းမပြုလုပ်ရန် နှင့် ပြုလုပ်ခဲ့ပါက တည်ဆဲတရားဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူတရားစွဲဆိုခြင်း ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာလိုက်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်စန္ဒာဝင်းမြမြ LL.B တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၆၀၀) အမှတ်-၅၀၊ ပထမထပ်၊ အခန်း(၆-၆)၊ တာဝန်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉၅၂၀၂၄၃၁၆

ဖခင်အမည်မှန် ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ ကံဘုံဘူတာရုံလမ်း၊ အမှတ်(၁၁၆၆)နေ အထက(၂)ရန်ကင်း၊ Grade - 9(A)၊ ကျောင်းခင် အမှတ်(၆၅၅/၁၄) မောင်ကောင်းခန့်ထွန်း [၁၂/ရကန(နိုင်)၀၃၇၂၈၄၄] ၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်လှိုင်ဝင်း(ခ)ဦးအေးထွန်း [၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၃၈၃၂၄] ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်လှိုင်ဝင်း(ခ)ဦးအေးထွန်း

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်း[၇/ ရတန(နိုင်)၁၁၅၅၄၄]နှင့် အများသိစေရန်

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ (၉၀)ရပ်ကွက်၊ ရတနာသီရိလမ်း၊ အမှတ်(၁၅၅၉)နေ ဒေါ်နုတင်[၁၂/မကတ(နိုင်)၀၆၁၂၄၄၄]၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြား ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ပြေ(၁၁)လမ်း၊ အမှတ်(၂၄)နေ(ယခုနေရပ်လိပ်စာ မသိသူ)(ဘ)ဦးမျိုးသန့်၏ သမီးဖြစ်သူ ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်း[၇/ရတန(နိုင်)၁၁၅၅၄၄]သိစေအပ် ပါသည်။ ဒေါ်နုတင်သည် အထက်ပါနေရပ်လိပ်စာတွင် "ရွှေဂွန်း"ရွှေတိုဆန်ပွဲရုံလုပ်ငန်းအား ဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်းအား ဝန်ထမ်းအဖြစ် ခန့်အပ် ကာ ယုံကြည်စိတ်ချစွာဖြင့် လုပ်ငန်းကိစ္စအရပ်ရပ်နှင့်ငွေကြေးများအား စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်ပေး အပ်ခဲ့ပါသည်။ ဒေါ်နုတင်သည် အသက်အရွယ်ကြီးသူ ဖြစ်ပြီး လူမှုကွန်ရက်(Facebook)အား ကျွမ်းကျင်စွာ သုံးစွဲနိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် လုပ်ငန်းနှင့်ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှုများအား ပြည်ပတွင်ခေတ္တ နေထိုင်သူ ၎င်း၏ သမီးဖြစ်သူနှင့် ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်းတို့မှ လူမှုကွန်ရက်(Facebook)မှတစ်ဆင့် နေ့စဉ်လုပ်ငန်းကိစ္စများ ပြောကြားခြင်း၊ ငွေကြေးကိစ္စများအား ၎င်း၏သမီးမှ စာရင်းဇယားများ စစ်ဆေးခြင်းများအား ဆောင်ရွက်စေခဲ့ပါသည်။

(၃၀-၇-၂၀၂၃)ရက်နေ့တွင် ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်း၏ Facebook Account မှနေ၍ ၎င်းလိုင်းကား စီးရင်း ဖုန်းများပါသွားကြောင်း တင်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း ဆိုင်သို့ လာရောက်ခဲ့ပြီးနောက် မွန်းလွဲ (၂)နာရီခန့်တွင် ဆိုင်မှ ထွက်ခွာသွားခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ညနေပိုင်းမှ စတင်၍ ဒေါ်နုတင်တို့နှင့် ရုတ်တရက် အဆက်အသွယ် ပြတ်တောက်သွားခဲ့ပါသည်။ ဒေါ်နုတင်၏ မြေးသမက်ဖြစ်သူအား ဆက်သွယ်၍ ငွေကြေးစာရင်းများအား ရှင်းလင်းပေးပါမည်ဟု ပြောကြား ခဲ့ပြီးနောက် ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ ဒေါ်နုတင်၏သမီး အကောင့်မှ ငွေကြေးကိစ္စများ ရှင်းလင်း ပေးရန် ဆက်သွယ်ပြောကြားခဲ့သော်လည်း မည်သည့်အဆက်အသွယ်မှ မပြုလုပ်ဘဲ ရုတ်တရက် တလော့သွားခဲ့ပါသည်။ ကျန်မိသားစုများအားလည်း ငွေကြေးကိစ္စများ၊ လုပ်ငန်းကိစ္စများအား လုံးဝပြောကြားခြင်းမရှိတော့သော်လည်း ၎င်း၏ကိုယ်ပိုင်အကောင့်မှ ဈေးရောင်း Post များအား ဆက်တိုက်တင်နေခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် ၎င်းမထွက်ခွာခင်အချိန်ကလည်း ဆန်ဆိုင်သို့ ၎င်းလာချင်သည့်အချိန်မှလာခြင်း၊ ပြန်ချင်သည့် အချိန်ပြန်ခြင်း အစရှိသည့် စည်းကမ်း ဖောက်ဖျက်မှုများအား ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ဒေါ်နုတင်တို့မှ ၎င်း၏မိဘများနေအိမ်အား စုံစမ်း၍ ဈေးရောင်းတောင်ချာများအား ခွင့်တောင်းယူဆောင်လာပြီး ငွေစာရင်းများအား တိုက်ဆိုင် စစ်ဆေးကြည့်ရှုကြရာတွင် ရောင်းဝယ်ထားသည့် ငွေကြေးကျပ် သိန်း(၉၀)ဝန်းကျင် ကွာဟ နေခဲ့ပါသည်။ ၎င်းထွက်ခွာမသွားခင်အချိန် ငွေစာရင်းများ စစ်ဆေးရာတွင်လည်း ငွေကျပ် (၁၈) သိန်းဝန်းကျင်ကွာဟနေခဲ့ပါသည်။ ၎င်းထွက်ခွာသွားချိန်တွင် ရွှေဂွန်းဆန်ဆိုင်မှ ဝန်ထမ်း ကလေး၏ ကားလိုင်စင်ပြုလုပ်ရန် အပ်နှံထားသည့်ငွေပါ ယူဆောင်သွားခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ ပါသည်။ ထိုသို့ ငွေကြေးစာရင်းကွာဟနေမှုများ နောက်ထပ်စစ်ဆေးတွေ့ရှိ(ငွေကျပ်သိန်း(၉၀) မပါဝင်)သောကြောင့် ဒေါ်နုတင်၏သမီးမှ နောက်လများမှစတင်၍ တစ်လလျှင် ငွေကျပ်(၅) သောင်း ပြန်ဆပ်ပေးရန်နှင့် လစဉ်အဝင်/အထွက်ငွေစာရင်းများအား စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ ပြောဆိုပြီး ရက်များနောက်ပိုင်းမှ ၎င်း၏အကောင့်မှ ဖုန်းများ ပျောက်ဆုံးကြောင်းတင်ပြီး ညနေပိုင်းတွင် ချက်ချင်း အဆက်အသွယ်ဖြတ်သွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ရွှေဂွန်းဆန်ပွဲရုံ၊ ဆန်ဆိုင်နှင့် ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်းသည် ပတ်သက်စပ်ဆိုင်ခြင်း မရှိတော့ပါသဖြင့် ဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ ထုတ်ပယ်ပြီးဖြစ်သဖြင့် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော ငွေကြေး ပြဿနာ၊ လူမှုရေးပြဿနာများသည် ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေများ၏ရွှေဂွန်းဆန်ပွဲရုံလုပ်ငန်းနှင့် မသက်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်းယူဆောင်သွားခဲ့သော ဆိုင်ဖုန်းနှင့်တကွ ကွာဟ နေသော ငွေများအား အမြန်ဆုံးလာရောက် ရှင်းလင်းပေးပါရန် အသိပေးအကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။ အကယ်၍ လာရောက် မြေရှင်းပေးခြင်းမပြုခဲ့ပါက ဥပဒေကြောင်းအရ အရေးယူ မှုများ ဆက်လက်ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်ဝင်းနွယ်ထွန်းနှင့်အများသိစေ ရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်နုတင်၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်မွန်မွန်ချို (LL.B) ဒေါ်စန္ဒာဝင်း(LL.B) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၆၈) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၆၄၀၉) အမှတ်(၁၈၅)၊ ပထမထပ်၊ သုဒဿနလမ်း၊ (၁၆/၂)ရပ်ကွက်၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၆၈၅၇၁၊ ၀၉-၇၉၇၆၄၀၆၁၆

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်းထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည့် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှိကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

- ❖ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဆိုသည်မှာ ပြည်သူများကိုယ်တိုင်ကရွေးချယ်သည့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များက ပြည်သူများကိုယ်စား တာဝန်ယူတာဝန်ခံပြီး အုပ်ချုပ်သည့် စနစ်ပင်ဖြစ်...
- ❖ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအတွင်း တိုင်းဒေသကြီးများ၊ ပြည်နယ်များတွင် အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၊ လူမျိုးစုများကို စုစည်းလုပ်ကိုင်ရာတွင် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကိုခွဲဝေကျင့်သုံးသည့် အယူအဆသဘောတရားဖြစ်ပြီး ပေါင်းစည်းနေထိုင်ခြင်း၊ မျှဝေခံစားခြင်းပင်ဖြစ်...
- ❖ ထို့ကြောင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုဟုဆိုကြရာတွင် ပြည်ထောင်စုအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အတူတကွ ပေါင်းစည်းနေထိုင်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များအလိုက် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ခွဲဝေကျင့်သုံးသွားကြရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ပညာရေးဘွဲ့ ၅ နှစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၅)ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

တိုက်စစ်မှူး ဟယ်ရီကိန်း အပြောင်းအရွှေ့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့ စပါးအသင်းတို့ သဘောတူညီမှုရရှိ

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့ စပါးအသင်းတို့ဟာ အင်္ဂလန်အသင်းခေါင်းဆောင် ဟယ်ရီကိန်းရဲ့ အပြောင်းအရွှေ့ကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ယူရိုသန်း ၁၀၀ ကျော်(ပေါင် ၈၆ ဒသမ ၄ သန်း)နဲ့ ခေါ်ယူရန် သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပြီဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

သောမက်တူချယ်ရဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက ဘွန်ဒက်လီဂါဖလားကို ရယူနိုင်ခဲ့တာကြောင့် ၁၁ ကြိမ်ဆက်တိုက် ရယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်မှာ ဘွန်ဒက်လီဂါဖလားကို ၃၃ ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၄ သို့ ၀



အာဆီယံ ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်း ခြေစမ်းပွဲများကစားမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၀
၂၀၂၃ အာဆီယံ ယူ-၂၃ ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲအတွက် လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းသည် ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခြေစမ်းပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။



မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းသည် ပဏာမကစားသမား ၃၇ ဦးဖြင့် ဩဂုတ် ၆ ရက်မှစ၍ စခန်းဝင်လေ့ကျင့်လျက်ရှိပြီး ပြည်တွင်းခြေစမ်းပွဲတစ်ပွဲ၊ နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲတစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။

ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်
မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းသည် ဩဂုတ် ၁၁ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ MNL ကလပ် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက် အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းပွဲအပြီးတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်မည့် အပြီးသတ်ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၃ အသင်းသည် အာဆီယံ ယူ-၂၃ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင် ထွက်ခွာမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

ယနေ့ ဖတ်စရာ

စင်ကာပူနိုင်ငံ၏ ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေးနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအခြေအနေများအား လေ့လာခြင်း

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

တရားမဝင် လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ ရေနံစိမ်းနှင့် လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

စာမျက်နှာ » ၁၄

ဟာဝိုင်အီရှိ Maui ကျွန်းတွင် တောမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် အနည်းဆုံး ၃၆ ဦး သေဆုံး

စာမျက်နှာ » ၁၃



ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်း

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၇